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PROTOKÓŁ 

III Sesja Rady Gminy  

z dnia 28 czerwca 2024 r. 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA POSIEDZENIU 

RADY 

lp Nazwisko imie status podpis 

1 Drzewiecka Danuta obecna   

2 Gierszewska Agnieszka obecna   

3 Jeliński Łukasz obecny   

4 Kopaczewska Marlena Malwina obecna   

5 Korubski Łukasz Mikołaj obecny   

6 Kosmal Sławomir obecny   

7 Kozłowska Monika obecna   

8 Mania Marzena obecna   

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna   

10 Partycka Wioletta Magdalena obecna   

11 Sadowski Krzysztof obecny   

12 Sobczak Grzegorz obecny   

13 Sobociński Andrzej obecny   

14 Szymańska Monika obecna   

15 Wypij Marlena Stefania obecna   

 

Obecni 14 

Wszyscy 15 

Procent 93,33 % 
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Kworum zostało osiągnięte 

 

PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie obrad III Sesji Rady Gminy.   (10:12:28 - 10:14:14) 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sobociński otworzył obrady III Sesji Rady 

Gminy IX kadencji – godzina 10.12. Powitał Pana Wójta, Panią Skarbnik, Pana 

Sekretarza, Pana Kierownika, Pana Radcę Prawnego oraz biuro obsługi. Powitał również 

zaproszonych gości, Kierowników, Sołtysów oraz mieszkańców Gminy. 

2. Stwierdzenie quorum.   (10:14:15 - 10:14:33) 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na 15 Radnych obecnych jest 13. Rada 

może prowadzić Sesję i podejmować uchwały. 

3. Przyjęcie porządku obrad.   (10:14:38 - 10:16:21) 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jakieś pytania do przyjęcia porządku 

obrad? 

Wójt Gminy Pan Piotr Zabłocki - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado Chciałbym 

wnieść poprawkę do porządku obrad. Mój wniosek dotyczy zdjęcia punktu osiemnastego 

dotyczy to podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie- restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji 

zabytków. O co tu chodzi? Tu chodzi generalnie o te pieniądze 490 tysięcy które parafia 

otrzymała na kościół. Chcieliśmy tą uchwałę wywołać w dzisiejszym dniu żeby po prostu 

czasu nie tracić, niemniej nie mamy jeszcze uzgodnienia z Ministerstwem rolnictwa, a 

takowe jest wymagane - dotyczące przekazania tej dotacji. Dlatego 

uważam, że procedowanie tej uchwały teraz w dzisiejszym dniu jest bezzasadne gdyż 

byśmy musieli po wpłynięciu stosownych dokumentów jeszcze raz tą uchwałą zmieniać, 

także proszę o zdjęcie tego porządku z obrad z dzisiejszego dnia.  

Przewodniczący Rady Gminy – poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad  - 

zmiana zgłoszona przez Wójta Gminy Raciążek. 

3.1. zdjęcie pkt 18 z porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie   (10:16:23 - 

10:17:03) 

Głosowanie zdjęcie pkt 18 z porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie 
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Jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

Wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 10:16:26 - 10:17:03 

typ głosowanie jawne 

imienne 

większość bezwzględna większość 

ustawowego składu Rady 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta nieobecna 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej nieobecny 
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14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Radny Andrzej Sobociński oddał głos ustanie ze względu na problemy techniczne – 

głos ZA. Zdjęcie pkt 18 z porządku obrad zostało przegłosowane jednogłośnie 13 

głosami ZA. 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej Sesji Rady Gminy.   (10:17:41 - 10:18:02) 

Przewodniczący Rady Gminy - Czy są jakieś pytania co do protokołu z ostatniej sesji? 

Jeżeli nie ma to proszę o głosowanie nad protokołem z drugiej sesji rady gminy bez 

czytania. Proszę o głosowanie na posiedzenia.pl 

4.1. Głosowanie przyjęcia protokołu z II Sesji Rady Gminy   (10:18:04 - 10:18:35) 

głosowanie Głosowanie przyjęcia protokołu z II Sesji Rady Gminy 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 10:18:07 - 10:18:35 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
3 20 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta nieobecna 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 
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5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej nieobecny 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Ze względu na problemy techniczne Radny Andrzej Sobociński oddał głos ustnie – głos 

ZA. Protokół został przyjęty 13 głosami ZA.  

5. Informacja Wójta z międzysesyjnej działalności   (10:19:09 - 10:19:13) 

5.1. wystąpienie Wójta Gminy   (10:19:17 - 10:20:45) 

Wójt Gminy Pan Piotr Zabłocki - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado w materiałach 

które Państwo posiadacie postarałem się w formie takiej punktowej przekazać Co się 

wydarzyło w ciągu tego miesiąca niespełna od poprzedniej sesji. Starałem się to takim 

zbitku trochę myślowym Państwu dodać. Jeśli Państwo byście chcieli rozwinięcia tych 

punktów proszę bardzo, po to tu jestem żeby to rozszerzyć tą informację. Co jeszcze od 

tego 24 się wydarzyło. Otóż byłem wczoraj na walnym zgromadzeniu tego MOFTU to 

jest tej grupy toruńskiej do której należą cztery powiaty. Dotyczyło to generalnie spraw 

typowo takich administracyjnych czyli zmiany po prostu władz bo się zmieniły wybory, 

zmieniły się władze. Na dzień dzisiejszy jest Pani przedstawiciel od nas pani Żarska jest 

na spotkaniu odnośnie właśnie tego też programu. Wszystko jest cały czas powiem tak w 

biegu robione. Nie ma jeszcze decyzji odnośnie jakie programy z tego MOFTU będą już 

rozpisywane jakie projekty prawdopodobnie nastąpi to w okresie jesiennym jak zresztą 

wiele innych rzeczy które są z KP przewidziane do w projektach do realizacji. Jeśli 

Państwo chcecie proszę bardzo jestem do dyspozycji.  

5.2. dyskusja   (10:20:47 - 10:55:25) 
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Radny Sławomir Kosmal - Panie Przewodniczący Wysoka Rado Panie Wójcie- ja 

chciałbym się zapytać odnośnie zdaje się tam punktu pierwszego jest tam informacja o 

rozwiązaniu umowy z firmą, która próbowała przynajmniej zrobić u nas drogi i chodzi 

mi o taki fakt teraz bo czy promesę bo tam jest też mowa o promesie, że były jakieś 

rozmowy czy są prowadzone rozmowy czy tą promesę uda się przedłużyć? I przy 

wyłonieniu już nowego wykonawcy jeżeli to będzie jakie drogi wchodziłyby tutaj w 

temacie do budowy remontu. Bo tak na dobrą sprawę chyba już nikt nie pamięta jakie 

drogi miały być robione w tej gminie. Dziękuję.  

Wójt Gminy Raciążek - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado więc tak temat odstąpienia 

od umowy wygląda następująco. Jest zrobiona inwentaryzacja powykonawcza rzeczy, 

które wykonał Pan była firma budowana i wygląda to w ten 

sposób że nie podpisał nam tej inwentaryzacji. Dokumenty jest prowadzona procedura, 

która zmierza po prostu już do wyłonienia nowego wykonawcy. Jesteśmy po rozmowach 

z bankiem Gospodarstwa Krajowego nie ma problemu żeby zrobić przedłużenie tej 

promesy i taką rzecz wykonany. Musimy wystąpić wnioskiem 

o zmianę promesy ale żeby to uczynić musimy mieć już rozwiązaną sprawę z tym Panem, 

firmą Unii dronex i Szefbud. Na dzień dzisiejszy nie podpisał inwentaryzacji jesteśmy na 

etapie po prostu usunięcia tego Pana z placu budowy co nastąpi podejrzewam w ciągu 

najbliższych dwóch tygodni. Promesa wtedy i wtedy możemy 

starać się o zmianę promesy. Zmiana promesy będzie dotyczyła terminu jej wykonania i 

w tym temacie też chciałbym żeby też tu do Państwa Radnych, Państwa sołtysów na 

pewno ulegnie zmianie zakres nowego zadania. Nie będzie to w tej wersji która była. 

Rozważamy różne możliwości, tym bardziej że część siłą rzeczy część zadań która były 

ujęte w tym poprzednim umowie poprzedniej umowie po prostu ulegnie zmianie. Na 

przykład część ulicy Przedmiejskiej już mieszkańcy wystąpili żeby nie realizować tego 

zadania. Dopóki nie będzie, zrobione odwodnienie, a odwodnienie było nieplanowane w 

pierwotnej wersji do zrobienia to już ten element ucieka. Jest też na przykład kolejna 

sprawa, która też wiąże się z wykonywaniem ulicy Cichej na przykład i Kwiatowej. Te 

ulice też były planowane w wersji tej asfaltowej do zrobienia ale w tych ulicach w ciągu 

najbliższych trzech lat będzie robiona sieć gazowa, także byłoby uważam rzeczą chyba 

niegospodarną żeby wprowadzić najpierw budowę drogi na tych ulicach, a później ją 

rozwalać po prostu bo będziemy sieć gazowniczą robili i takich rzeczy będzie kilka. My 

tutaj już z Panem Kierownikiem jesteśmy na etapie przeszacowywania, kosztorysowania 

generalnie tych robót, które byłyby do zrobienia. Na pewno odbędą się te rozmowy z 

Państwa udziałem. Ja nie chciałbym żeby to było coś na wsi robione  

w każdym sołectwie i czy w Raciążku. Czy w każdym sołectwie żebyście nie wiedzieli 

jaki zakres robót będzie. Przygotuję z Panem Kierownikiem pewien schemat myślowy 

żebyście Państwo mogli się z nim też zapoznać. Spotkamy się w Urzędzie Gminy 

żebyśmy porozmawiali jaki wariant przyjmujemy. Czy odchodzimy od wersji robienia 

potrójnym natryskiem czy przechodzimy na nakładkę asfaltową. Cena będzie na pewno 
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troszkę większa ale z uwagi na to, że część prac nam wyleci powiem brzydko 

kolokwialnie z tego zakresu. Być może uda się to w tej lepszej wersji tą te drogie 

wykonać. Podejrzewam, że do połowy lipca z takim planem się postaramy uporać i ten 

zakres Państwu przedłożyć gdzie czy sołtysi czy Państwo radni byście byli obecni czyli 

w planowaniu zakresu, planowaniu zakresu tego zadania. Jeśli nie ma zagrożenia 

generalnie na dzień dzisiejszy jeśli chodzi o przedłużenie tej promesy. 

Radny Sławomir Kosmal - a co z ulicą Polną bo tutaj też przydałoby się odwodnienie. 

Wójt Gminy Raciążek – z ulicą Polną powiem Państwu szczerze wykonawca 

robót tych ta firma miała też wykonanie kanalizacji deszczowej w ulicy Polnej. On tego 

nie zrobił tam część trochę pokopał. W zakres też wchodziła na przykład też 

odejście z pasa ulice Zamkowej bo odwodnienie ulicy Polnej było skierowane do ulicy 

Zamkowej. Wykonawca tego nie zrobił i tego nie zrobił. Jak państwo dobrze zauważyli 

jest zrobiona też droga Powiatowa w ciągu ulicy Zamkowej. Jestem już po rozmowie z 

dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych, gdzie na siebie musimy wziąć sprawę przed 

ułożeniem tej kostki bazaltowej chodnika i ścieżki rowerowej odejście z ulicy 

Zamkowej w kierunku ulicy Polnej żeby w dalszym ciągu w nowym projekcie już który 

będzie robiony w ramach tego polskiego ładu przedłużyć po prostu i wykonać, bo w ul 

Polnej odwodnienie było planowane i ono te odwodnienie planujemy że będzie w tym 

zakresie, w zakresie prac które zamierzamy zrobić. Niemniej kwestia sama odejścia ulicy 

Zamkowej musimy to zrobić bardzo szybko w tym jeszcze roku dlatego, że jak już 

położymy jak powiat położy już drogę to niestety nie będzie możliwości już dalszej pracy 

w tym temacie. 

Radny K. Sadowski - do punktu trzeciego o budowę sieci wodociągowej kanalizacyjnej 

podpisano umowę na wartość 5 625 420,79 zł. Chciałem się zapytać czy jest jakakolwiek 

możliwość wykorzystania pozostałych środków po dotacjach na ten cel wynosiła bodajże 

7 600 000. 

Wójt Gminy Raciążek - w tym przypadku nie jest to proste bo udało tak się Mówiąc 

szczerze procedura przetargowa ma swoje dobre i złe strony procedura 

przetargowa. Mieliśmy na to 7 600 000 na przetarg wyszło o 2 miliony niespełna mniej 

po prostu wykonawców było sporo bo było ich bodajże 14 chyba 11 i udało 

się za mniejszą kwotę to zadanie po prostu oszacować. Na pewno będziemy mogli jeszcze 

część środków dodatkowych wykorzystać w ramach tam będzie koło gdzieś  800 tys. zł 

w ramach prac uzupełniających, a niestety nie ma możliwości na dzień dzisiejszy żeby 

wykorzystać pozostałe kwoty. Nie ma możliwości ten program po prostu tego nie 

przewiduje. Tak to wygląda no będzie czyli będzie by szacujemy będzie w granicach 

około 6 milionów czterysta bezpowrotnie po prostu zostanie w kasie Państwa.  

Radna Marzena Mania – zapytała o drogę na Turzynku. 
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Wójt Gminy Raciążek - w tej drodze przy konstrukcji nowego zapytania przetargowego 

będzie można podejrzewam wykorzystać do realizacji podbudowę, oczywiście 

po pewnych uzupełnieniach bo mówię mamy to w opisie wszystko i będzie opis zrobiony 

też do nowego postępowania przetargowego natomiast został ułożony nie spełnia 

żadnych norm i on będzie po prostu usunięty. To niestety odbędzie się 

też no kosztem też nowego postępowania przetargowego bo ten Pan po prostu położył 

ten asfalt w tej wersji która jest nie do przyjęcia. Ten asfalt nie spełnia po prostu norm. 

Jest jakby go nie było po prostu tak to powiem. Będzie nowe postępowanie przetargowe 

ten asfalt będzie położony na pewno na tym odcinku jest to planowane. Planujemy to 

zrobić w ramach tego zapytania przetargowego. Niemniej nawet trudno nam w tej chwili 

oceniać koszty bo to będzie my jesteśmy na etapie kosztorysowania tego bo teraz w tej 

chwili. Będziemy starali się do 15 lipca spotkali się i opanowali te wszystkie te wszystkie 

dokumenty i żeby z Państwem się spotkać, z państwem sołtysami żeby porozmawiać w 

którą stronę idziemy. żebyśmy wiedzieli ile mamy tych pieniędzy na jaką drogę i żebyście 

Państwo powiedzieli nam co mamy robić. Być może uda się większość może nawet 100% 

z tych dróg zrobić zobaczymy ile będą one kosztowały. 

Radna Marzena Mania - jeszcze jedno mam pytanie czy ten asfalt który jest w Turzynku 

położony to będzie ściągany i będzie podbudowa robiona? Czy położymy na to co w tej 

chwili jest? 

Wójt Gminy Raciążek - Ja podejrzewam, że na to co w tej chwili jest jest to raczej 

niemożliwe. Będzie chyba w postępowaniu my to w zapytaniu specyfikacji 

ujmiemy to w ten sposób że ten asfalt jest do zdjęcia po prostu czy to będzie forma 

frezowania czy będzie jeszcze tu szczegóły jeszcze tutaj Pan 

kierownik podpowie. 

Radna Marzena Mania - a gdy będzie zdjęty to gdzie on później 

pójdzie? Przepraszam ja tutaj Panie Wójcie bardzo przepraszam jeszcze ja mam pytanie 

gdy będzie zdjęty to jego gdzie będzie przesunięcie tego asfaltu? 

Kierownik IT - Pan Wójt powiedział, że będzie asfalt zdejmowany. Po rozmowach z 

inspektorem nadzoru mamy dwie są jakby dwie propozycje rozwiązania tego problemu. 

Pierwsza to jest właśnie sfrezowanie tego asfaltu istniejącego tutaj i ta jego utylizacja co 

może wiązać się też z ponownym odbiorem tej warstwy podbudowy tej drogi. Drugie 

rozwiązanie tego problemu jest nałożenie tutaj też jako przyjęta przez inspektora jest 

nałożenie dodatkowej warstwy asfaltu  3 cm czyli ten asfalt 2 cm zostaje i dokładamy do 

tego jeszcze 3 cm asfaltu warstwy tej warstwy pierwszej podbudowy i warstwy ścieralnej 

3 cm asfaltu. Czyli tak jakbyśmy traktowali jakby tego asfaltu 2 cm w ogóle nie było i to 

też jest rozwiązanie przyjęte przez tutaj inspektora Nadzoru. Tak jak Wójt wspomniał my 

tutaj jesteśmy teraz na etapie wycenienia tych kosztów dlatego będzie wybrana jedna z 

tych opcji tutaj tak jak Wójt powiedział. Skłaniamy się do opcji z usunięciem tego asfaltu 

ale tak naprawdę w tym momencie że są dwie te dwie opcje że tak się wyrażę jeszcze są 
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w obiegu. Nie zamykamy się że tak 

się wyrażę. A jeżeli chodzi o tą frezowinę, która będzie usunięta to tutaj oddam głos  

Wójtowi. 

Wójt Gminy Raciążek - tak jak Pan kierownik powiedział jesteśmy na etapie jeszcze 

oszacowania. Nie oszukujmy się decydującym elementem gdzie się skłonimy będzie to 

ile to będzie kosztowało. Wiadomo że chcemy wykorzystać maksymalnie te środki z 

Polskiego Ładu i mamy już kosztorysant który to liczy nam to wszystko po pewnych 

jeszcze tutaj uzgodnieniach jeszcze ze strukturami nadzoru i jeżeli przyjmiemy wersję 

nakładki kolejnej na to to zobaczymy czy będzie co będzie tańsze później jeszcze was 

przez ścieralną czy usunięcia tego dopiero oszacujemy to wtedy jak będziemy mieli to 

już kosztorys. 

Radna Marzena Mania - ale jeszcze mam pytanie też do Pana Wójta -kiedy będzie stan 

faktyczny uzupełnienia wszystkich ubytków w drogach i co z tym naszym przystankiem? 

czy będzie przeniesiony z dworca Turzna Kujawskiego na inną wyznaczoną tą działkę? 

Te dwie rzeczy. 

Wójt Gminy Raciążek - Tak jeśli chodzi o drogi to powiem Państwu tak- założenie przy 

konstrukcji budżetu na ten rok w starym roku co był konstruowane było takie, że 

praktycznie drogi miały być zrobione już na dzisiaj i na 15 lipca i za dużo tych pieniędzy 

na remont tych dróg nie było. Niemniej wiadomo, że sytuacja 

która powstała jest taka jaka jest i te drogi muszą być na dzień dzisiejszy poprawiane 

zanim wykonamy te wszystkie prace pozostałe z polskiego ładu bo ludzie muszą 

po prostu korzystać z dróg, muszą jeździć to cudów na to nie ma. Jesteśmy na etapie 

zakupowej materiału czyli kamienia granitowego, frezowiny żeby docelowo te drogi 

mówiąc kolokwialnie połatać aby ludzie mogli z niej korzystać zanim wykonamy zadania 

inwestycyjne z polskiego ładu. Na bieżąco jesteśmy akurat kamień mamy 

od niecałego tygodnia, frezowine już oczekujemy na dniach także harmonogram to już 

tutaj bardziej Pan Kierownik wiedział ale nie mniej sukcesywnie będziemy te drogi 

naprawiali. Są drogi bardziej zaniedbane gdzie nie można przejechać i mniej. Nie 

mniej musimy to jakoś to połatać żeby to żeby to zrobić. Drugie pytanie dotyczyło 

przystanku - jest wola z mojej strony tym bardziej żeby ten przystanek przenieść, czasowo 

nam to trochę ucieka. Ja jestem tuż po wstępnej rozmowie z Panią Sołtys że byśmy 

musieli jakoś gdzieś znaleźć miejsce. Zresztą też pani jako Radna Pani 

Marzeno też by było dobrze jakbyśmy się spotkali określili miejsce gdzie ten przystanek 

miałby stać żeby nas ktoś tam później nie przeganiał z tego miejsca drugi raz 

tego przystanku. Jestem praktycznie chętny do spotkania w dowolnym czasie na urlop się 

nie wybieram. Spróbujcie Panie zorganizować z moim udziałem żebyśmy spotkali się 

tam na miejscu w Turzynku określimy teraz miejsce, lokalizację tego przystanku, a tu 

siłami swoimi tutaj spróbujemy przetransportować jakoś go żeby już 

powstał przed rozpoczęciem roku szkolnego.  
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Radna Marzena Mania – droga na Turzynku - ta droga którą tam była właśnie troszeczkę 

po prostu popsuta przez urzędników Gminy kiedy ona będzie naprawiona? Bo naprawdę 

jest w takim stanie że naprawdę było tylko głowę pochylić z własnych pieniędzy robił to 

teraz właśnie jest tak zaniedbana i dopytuje się na odpowiedź 

ze strony Pana Wójta bardzo bym prosiła o odpowiedź. 

Wójt Gminy - trudno mi ustalić ale obiecuję że w miesiącu lipcu tą drogę naprawimy. 

Radny Andrzej Sobociński - chciałem się odnieść tu do tej drogi właśnie 

w Turzynku i teraz obojętnie by gdzie tu by nie było. To znaczy ja nie jestem fachowcem 

od dróg tylko jeżeli te utwardzenie jest tam powiedzmy zrobione 

słabo to nic nie da te dwie nakładki, które będą robione 3 cm podkłady i ta główna 

ścieralna bo to po prostu nie będzie miało takiego podłoża twardego i po czasie będzie 

pękać. To ja wiem jak tam inspektor do tego się odniesie ale według mnie to 

najważniejsze jest utwardzenie drogi pierwsze i to musi być spełnione. Nie wiem jakie 

tam koszty będą ale żeby te drogi były porządnie robione bo za chwilę będziemy za 5 lat 

się za 10 z powrotem tą samą drogę robić, to lepiej ją raz zrobić dobrze i po prostu wydać 

troszeczkę więcej bo ponowna naprawdę kosztowała dwa razy tyle. I mówię tu 

nad tym to trzeba pilnować jeździć i patrzeć. Znaczy odnośnie dróg, drogi jak jest 

wchodzi wykonawca trzeba robić inwentaryzację ile przywiezione z materiału takiego 

takiego nie będę tego gruzu czy tam ile go utwardzenia, ile to wszystko powinno być 

odnotowane ktoś to powinien pilnować, robić bo teraz nawet jak ta droga kto 

wie ile tam jest tych pojazdów wysypane czy 10 czy 100 czy asfaltu, to asfalt można 

troszeczkę szybciej policzyć ale to co w ziemi to już gorzej i dlatego mówię powinno być 

to pilnowane ile tego materiału bo teraz się rozchodzimy powiedzmy z tym wykonawcą 

i teraz to ile było 10 tych tirów czy 100 tirów było. Gmina tego po prostu 

nie przypilnowała. Przedtem nie i tak jest zawsze bo jak ja pamiętałem się  

w poprzedniej kadencji to ja musiałem jeździć na drogę tutaj nawet na wysokie  

i po prostu pokazywać takie niuanse które trzeba zrobić bo obecny wójt wcale za tą 

praktycznie nie chodził, nie patrzył na to, nie na tę drogę co się wydaje dziwne ale 

tak było. Tam po prostu jeździłem, patrzyłem pilnowałem że tu trzeba 

skręt inaczej zrobić czy poszerzyć zjazd czy coś czy utwardzić czy pobocza, czy zjazdy 

zrobić z kamienia utwardzone, czy inne. To każdy szczegół jest ważny, a wykonują 

teraz drogi bardzo słabo znaczy bardzo słabo jest tylko podkład jakiś asfalt to sobie tak 

bym powiedział na odwalenie drogi po prostu. Pieniądze wzięte bardzo duże pieniądze. 

Inwestor znaczy Ci wykonawcy to żyją jak królowie. Orlik, który jest milion 800 

powiedzmy, a przetarg jest najniższych 2 mln 900 to musimy dołożyć milion sto. Ciekawe 

z czego tak powiem szczerze i taki Orlik ma kosztować 3 miliony. To co tam jest parę 

słupków i siatki i ten trawnik czy co innego? A był wykonawca, który nawet 

zaproponował 6 mln to tam te bramki ze złota by trzeba zrobić. Tak takie są wysokie 

ceny, a my nie mamy na to żeby dokładać milion tu na te inwestycje milion na 
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tamtą i raptem 2-3 inwestycje trzeba 3 miliony kredytów wziąć bo to sobie sami 

wyobraźcie czy prawie jest. Jeszcze z trzech zrobi się 6 to trzeba mieć tą świadomość. 

Tylko tak właśnie to źle poszło. W ogóle w Polsce całej tak jest, widełek nie ma, cen nie 

ma, nikt nie kontroluje tego ile to ma kosztować. Kilometr drogi, czy tam metr 

kwadratowy, że powinny być widełki taka i taka droga tyle, a nie że ktoś 

robi trzykrotną cenę i żyją jak króle nie i później nie wykonują nam tych dróg ale trzeba 

pilnować jakości przede wszystkim. Sprawdzać asfalt jak grubo po kawałku 

leją przyjechać zmierzyć i po kolei wszystko. 

Radna Agnieszka Gierszewska - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie 

Mam pytanie do Pana Wójta mianowicie jeżeli chodzi o zmianę zakresu nawierzchni 

planowane w większości były bardzo wąskie te drogi po 3 metry one są realnie dużo, 

dużo szersze i tak jak na przykład na ulicy Pięknej oczywiście tam zjazd bo planowany 

asfalt ale w dalszej części był planowany natrysk na szerokości 3 metry właśnie. Asfalt 

rozumiem, że będzie potrzebny krawężnik? Najszersza część drogi 

na ulicy Pięknej m nawet 12 metrów. Jak to będzie przeprowadzone? To już by trzeba 

było wtedy zakres całkowity zmienić. 

Wójt Gminy Raciążek - proszę Państwa jeśli chodzi o kwestie jest bardzo ważna tutaj 

Pani Gierszewska poruszyła. Otóż jeżeli chcemy aby ten polski ład zrealizować i te 

pieniądze które są niemałe wykorzystać i czasowo to jeszcze zorganizować zakres 

rzeczowy w metrach pozostaje niezmieniony. My możemy sobie troszeczkę zmieniać 

technologię czyli troszkę droższą wersję z nakładką wylewaną z asfaltu w warstwie 

ścieralnej i wiążącej ścieralnej lub tą warstwę z potrójnym grysowaniem i natryskiem. 

Jeżeli jak tu w tym przypadku ulicy Pięknej jeżeli część jest zrobiona już z nakładki 

byłoby rzeczą chyba nienormalną, powiem brzydko żeby dalszą część robić z natrysku. 

Powinno to być robione generalnie dalej też w nakładce. Powinien więcej skłaniam się i  

to nie jest moje tylko takie tutaj widzimisię, będę Państwu też wersję te przedstawiał żeby 

zakres tych robót które zamierzamy wykonać niech będzie tego 500 m mniej kilometr 

mniej ale jeżeli kwota która jest zabezpieczona pozwoli zrobić nie 16 

km a 15 czy 13 km i z nakładki asfaltowej to będzie mi się wydaje lepsza wersja. Tylko 

nie możemy zmieniać parametrów drogi. Jeżeli jest 3,5 musi zostać 3,5. Jeżeli jest 5 musi 

zostać 5, bo jakbyśmy jeszcze raz mieli zmieniać dokumentację techniczną to byśmy 

mieli kolejny rok za sobą i wtedy nie wiem czy przedłużenie terminu 

byłoby realne. To były błędy popełnione bo jeżeli droga jest 12 metrów można było 6 

metrów robić w świetle ale to jest tak zrobiona my, ja jako Wójt, Państwo jako radni 

jesteście też musimy to przewartościować wszystko ale musimy to zrobić bo mamy 

pieniądze jakie mamy i musimy to zrobić. Wszystkiego od nowa dokumentacji 

nie będziemy tworzyli bo to znów ucieknie nam pół roku i znów kiedy my to zrobimy. Ja 

chcę te postępowanie przetargowe już na jesieni szybko rozstrzygać żeby 

już było wiadomo jeszcze w tym roku gdzie co należy zrobić. Być może nie ma już teraz 
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takiej zim. Zmienimy na pewno sposób podejścia nowego wykonawcy do tych robót. Nie 

będzie tak, że będzie jeździł po całej gminie i zacznie po jednej koparce zostawiać czy 

zgarniające na każdej wsi i będzie trochę tu trochę tu. Będzie harmonogram. Tak 

będziemy się strikte go starali się trzymać żeby była robiona droga kompletna od 

początku do końca. Od wykorytowania, od zrobienia podbudowy i zaasfaltowania, aż do 

zakończenia dopiero wtedy warunkuje to że możemy z Panem wykonawcą jaki on by nie 

był podpisać protokół odbioru i może jakieś świadczenie finansowe wtedy z tego tytułu 

otrzyma. Tak uważam tak powinno być ale na pewno postaramy się do 15 mieć 

rozeznanie tutaj z Panem Kierownikiem. Zresztą z Panem też projektantem, który 

projektował też te drogi żebyście Państwo spotkali się z nami w chwili takiej powiedzmy 

zrobimy to spotkanie nawet tutaj wezmę mapy przygotujemy żeby wszyscy byli. Jasność 

i przejrzystość jak to będzie robione w jakiej wersji i 

pomożecie, mi też akurat podjąć decyzję bo to Wójt dzisiaj jestem 

jutro mogę Wójtem nie być ale drogi będą zostaną po nas. Akurat tak uważam tak 

powinno być to robione. 

Przewodniczący Rady Gminy - Czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radny Krzysztof Sadowski – Panie Wójcie dwa pytania mam odnośnie czterech punktów, 

ale zawrę to w dwóch pytaniach. Pytanie pierwsze odnośnie będzie pieniędzy jeżeli 

mógłby Pan rozwinąć punkt 6 ze sprawozdania i odnośnie punktu ósmego mam takie 

pytanko ogólnie o środki. Cała zeszła kadencja praktycznie co sesja była dyskusja 

na temat konieczności przyjęcia osoby na tą która pozyskiwałaby środki i chciałem się 

spytać czy w tym roku Gmina składała jakieś wnioski o dofinansowania na różne cele. 

Jeżeli tak to ile taki wniosek zostało złożonych? 

Wójt Gminy Raciążek - odnośnie punktu 6 jak Państwo dobrze wiecie jeszcze stara rada 

podjęła uchwałę o sporządzenie planu ogólnego Gminy. Jest to obligatoryjny obowiązek 

dotyczący wszystkich gmin z terminem wykonalności na dzień dzisiejszy do 

31 grudnia 2025 roku i czy nam się podoba czy nie będziemy musieli to zrobić. Otóż 

jestem też po spotkaniu między innymi na konwencie wójtów i w Urzędzie 

Marszałkowskim są na to przewidziane pieniądze i te pieniądze można skorzystać z nich 

mi się wydaje że jeśli chodzi o wykonanie planu ogólnego Gminy praktycznie kosztowo 

nas chyba to nie ukłuje tak powiem po kieszeni, bo za te pieniądze zewnętrzne ten plan 

ogólnie zrobimy, bo są na to przewidziane przez nawet przez organy, które udzielają tych 

projektów uruchamiają te projekty, że 

na takie rzeczy pieniądze są z KPO między innymi. Odnośnie ogólnie systemu 

finansowania z kpo powiem Państwu tak wygląda to nie za ciekawie bo czy byłem w 

Urzędzie Marszałkowskim czy u Pana Wojewody czy na konwencie Wójtów, czy nawet 

na MOFTie, czy na spotkaniu Partnerstwo dla Ziemi Kujawskiej temat jest taki wszystkie 

projekty praktycznie się dopiero z KPO piszą. Te które pieniądze projekty jeszcze są 

czynne to już były projekty uruchamiane w poprzednich latach 
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w okresie 2021-2027. Te projekty już są praktycznie wygaszone, prawie wszystkie bo 

terminy już minęły z tego tytułu, a wszystkie nowe projekty jak na tych spotkaniach 

jestem po prostu mówi się że projekty się piszą. Przewidywalny 

termin uruchomienia pierwszych projektów następuje na jesieni tego z 

różnych z różnych fiszek. Żeby jeszcze było trochę ciekawie powiem Państwu że na 

infrastrukturalne projekty typu budowy dróg, kanalizacji tych pieniędzy nie będzie za 

dużo nie oszukujmy się. W Urzędzie Marszałkowskim na przykład jak rozmawiałem to i 

na tym spotkaniu byłem to pieniądze na infrastrukturę drogową na dzień dzisiejszy 

chociaż jeszcze nie ma konkretnych jeszcze zapisów projektowych nie będzie tych 

pieniędzy akurat za dużo na drogi. Za dużo mówię bo tam jakieś tam pieniądze na pewno 

będą. Program idzie w kierunku akurat mówiąc szczerze takiej bardziej prospołecznym 

kierunku. Jeśli chodzi o na przykład budownictwo takie wielorodzinne czy społeczne 

infrastrukturę odnowę wsi i tak dalej retencje też między innymi zielony 

ład w tym kierunku jest dużo też projektów takich będzie w edukacji, ale jakie te 

konkretne projekty będą i terminy ich realizacji na dzień dzisiejszy praktycznie nie ma 

bo ja też na staram się co tydzień sprawdzać te fiszki, które są tam po prostu jakie projekty 

się uruchamiają ale na razie to jest wszystko przeważa na tych wszystkich na stronie 

generalnie zapis, że jest temat który gdzieś zakończony jest. Będą na pewno jakieś 

pieniądze. Ja też śledzę to na bieżąco ale mam też pracownika który prawdopodobnie 

Pani Ewa pracuje u nas od miesiąca lutego, ale myślę że sobie z tym nieźle radzi bo na 

przykład na dzień dzisiejszy wykorzystujemy te promesy wszystkie, które były 

poprzednio uruchomione tylko że nie były że tak powiem wdrożone z naszej strony z 

naszej strony Gminy bo mamy akurat terminy takie szalony praktycznie 

ponieważ Macieju do lipca się akurat łapią. Mamy porozpisywane kolejne. Nie udał się 

na przykład przetarg nam na tego Orlika. Wartość inwestycji, wartość oferty przekroczyła 

wartość pieniędzy jakie zamawiający zamierza przeznaczyć na sfinansowanie. Jesteśmy 

na etapie zmiany specyfikacji. Staramy się zrobić to szybko żeby do 12 lipca czyli w 

terminie przewidzianym jeszcze raz poprawioną 

tą specyfikację wrzucić i może uda się to go zrealizować ten projekt. Będziemy na bieżąco 

mówię to KPO śledzili mówię i jeszcze jeśli Państwo macie jakieś 

pomysły naprawdę ja jestem człowiekiem komunikatywnym w każdej chwili dostępny 

także proszę bardzo zapraszam jak macie jakiś pomysł jak najbardziej. 

Radny K. Sadowski – Pan Wójt uprzedził część mojego drugiego pytania udzielił 

odpowiedzi bo chciałem właśnie zapytać o Orlik? Ostatni temat, który chciałem poruszyć 

to jeżeli chodzi o gazyfikacja terenu Gminy Raciążek. Czy w trakcie tej rozmowy z 

operatorem SIM był omawiany jakiś zakres czy już wskazane 

jakieś konkretne obszary gminy które mogą w najbliższym czasie być zgazyfikowane? 
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Radny Grzegorz Sobczak - w planie była też budowa ulicy Ogrodowej dwóch 

poprzecznych. Czy jak ruszyła by budowa tej ulicy Ogrodowej i Wiśniowej Sadowej czy 

tam też jest możliwość żeby dokooptować ten 

Przewodniczący Rady Gminy - Jeśli mają państwo jakieś pytania proszę. Nie widzę. 

Przechodzimy do podjęcia uchwały. Proszę o oddanie głosu za pośrednictwem portalu 

posiedzenia.pl 

5.3. podjęcie uchwały.   (10:55:30 - 10:56:47) 

głosowanie podjęcie uchwały. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 10:55:48 - 10:56:47 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 
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8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej nie głosował 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Przewodniczący Rady Gminy Radny Andrzej Sobociński w związku z problemami 

technicznymi oddał głos ustnie do protokołu – jestem ZA. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie.  

6. Informacja z wykonania uchwał w okresie międzysesyjnym   (10:57:25 - 10:57:33) 

6.1. dyskusja   (10:57:36 - 10:57:43) 

Przewodniczący Rady Gminy – otworzył dyskusję w procedowanej sprawie. Zapytał czy 

ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? W związku z brakiem chętnych poprosił  

o głosowanie nad projektem uchwały za pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

6.2. podjęcie uchwały.   (10:57:46 - 10:59:28) 

głosowanie podjęcie uchwały. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 10:58:23 - 10:59:28 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 
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WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej nie głosował 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Przewodniczący Rady Gminy Radny Andrzej Sobociński w związku z problemami 

technicznymi oddał głos ustnie do protokołu – jestem ZA. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie.  

7. Zmiany do budżetu na 2024r.   (10:59:48 - 11:00:12) 

7.1. wystąpienie Skarbnika Gminy   (11:00:14 - 11:00:17) 

Skarbnik Gminy Pani Beata Pietrzak powiedziała, że zmiany zostały omówione na 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. Prosi o pytania.  

7.2. przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego   (11:00:20 - 11:00:38) 
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Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Radna Marlena 

Kopaczewska  – komisja 4 głosami ZA zaopiniowała pozytywnie zmiany do budżetu. 

7.3. dyskusja   (11:00:40 - 11:00:51) 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w procedowanej sprawie. W związku z 

brakiem chętnych zamknął dyskusję.  

7.4. podjęcie uchwały.   (11:00:53 - 11:07:04) 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

głosowanie podjęcie uchwały. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 11:06:48 - 11:07:04 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 92.31 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
1 7.69 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta WSTRZYMAŁA 

SIĘ 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 
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6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej nieobecny 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Przewodniczący Rady Gminy Radny Andrzej Sobociński w związku z problemami 

technicznymi oddał głos ustnie do protokołu – jestem ZA. Uchwała została podjęta 13 

głosów ZA, 1 wstrzymujący się.  

8. Sprawozdanie z działalności Ochotniczej Straży Pożarnej za 

2023r.   (11:07:42 - 11:07:47) 

8.1. wystąpienie Prezesa OSP   (11:08:20 - 11:08:24) 

Prezes OSP w Raciążku Pan Krzysztof Sadowski - Panie Wójcie, Panie Przewodniczący, 

Szanowni Radni sprawozdanie zostało przekazane Państwu w wyznaczonym terminie. 

Jeżeli są jakieś pytania co do sprawozdania postaram się udzielić odpowiedzi.  

8.2. Przedstawienie opinii przez Komisję Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego   (11:08:28 - 11:08:57) 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego 

– Pan  Łukasz Korubski -  komisja opiniuje czterema głosami za powyższe sprawozdanie. 

Dodam od siebie, że nasza straż pożarna działa bardzo sprawnie. Mieszkam niedaleko 

remizy. Jestem świadkiem tempa od momentu kiedy zawyje 

syrena do momentu kiedy wszyscy się zbierają i wyjeżdżają, świadkiem tej akcji bardzo 

często i myślę że możemy być dumni z naszych strażaków i z ich podstawowej 

działalności. Jesteśmy za.  

8.3. dyskusja   (11:08:59 - 11:09:03) 
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Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w procedowanej sprawie. W związku z 

brakiem chętnych zamknął dyskusję.  

 

8.4. podjęcie uchwały.   (11:09:06 - 11:09:40) 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

głosowanie podjęcie uchwały. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 11:09:27 - 11:09:40 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 
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9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej nieobecny 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Przewodniczący Rady Gminy Radny Andrzej Sobociński w związku z problemami 

technicznymi oddał głos ustnie do protokołu – jestem ZA. Uchwała została podjęta 14 

głosów ZA.  

9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Raciążku za 2023r.   (11:10:15 - 11:10:20) 

9.1. wystąpienie Kierownika GOPS   (11:10:22 - 11:10:35) 

Kierownik GOPS w Raciążku Pani Małgorzata Lewandowska - Panie przewodniczący, 

Wysoka Rado sprawozdanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciążku 

otrzymaliście Państwo materiałach sesyjnych.  

9.2. Przedstawienie opinii przez Przewodniczącego Komisji Kultury, 

Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych   (11:10:41 - 11:10:54) 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych Radna Marlena 

Wypij - jeśli chodzi o sprawozdanie to komisja czterema głosami pozytywnie opiniuje 

sprawozdanie.  

9.3. dyskusja   (11:10:57 - 11:11:06) 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w procedowanej sprawie. W związku z 

brakiem chętnych zamknął dyskusję.  

9.4. podjęcie uchwały.   (11:11:09 - 11:11:44) 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

głosowanie podjęcie uchwały. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 
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wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 11:11:29 - 11:11:44 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej nieobecny 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 
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Przewodniczący Rady Gminy Radny Andrzej Sobociński w związku z problemami 

technicznymi oddał głos ustnie do protokołu – jestem ZA. Uchwała została podjęta 14 

głosów ZA.  

10. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Raciążku za 2023r.   (11:12:13 - 11:12:18) 

10.1. wystąpienie Dyrektora GBP   (11:12:21 - 11:12:42) 

Dyrektor GBP w Raciążku - sprawozdanie zostało Państwu przedstawione. Jeżeli macie 

Państwo jakieś pytania to bardzo proszę. 

10.2. przedstawienie opinii przez Przewodniczącego Komisji Kultury, 

Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych   (11:12:48 - 11:12:56) 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych Radna Marlena 

Wypij - jeśli chodzi o sprawozdanie to komisja czterema głosami pozytywnie opiniuje 

sprawozdanie.  

10.3. dyskusja   (11:12:59 - 11:13:29) 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w procedowanej sprawie. W związku z 

brakiem chętnych zamknął dyskusję.  

10.4. podjęcie uchwały.   (11:13:32 - 11:13:56) 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

głosowanie podjęcie uchwały. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 11:13:34 - 11:13:56 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 
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WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Przewodniczący Rady Gminy Radny Andrzej Sobociński - uchwała została podjęta 14 

głosów ZA.  

11. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Raciążek za 2023r.   (11:14:31 - 11:15:06) 

11.1. wystąpienie Przewodniczącego Komisji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Raciążek   (11:15:08 - 11:15:11) 
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Przewodnicząca Komisji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Raciążek Pani Halina 

Kołtuńska – Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowna Rado zaproszeni goście 

sprawozdanie zostało przedstawione w formie papierowej. Jeżeli Państwo macie jakieś 

pytania to bardzo proszę.  

11.2. Przedstawienie opinii Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego   (11:15:16 - 11:15:34) 

Radny Łukasz Korubski – Przewodniczący Komisji Rolnictwa Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego - komisja opiniuje czterema głosami za.  

11.3. Przedstawienie opinii Przewodniczącego Komisji Kultury, 

Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych   (11:15:39 - 11:15:52) 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych Radna Marlena 

Wypij - jeśli chodzi o sprawozdanie to komisja czterema głosami pozytywnie opiniuje 

sprawozdanie.  

11.4. dyskusja   (11:15:55 - 11:16:03) 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w procedowanej sprawie. W związku z 

brakiem chętnych zamknął dyskusję.  

11.5. podjęcie uchwały.   (11:16:05 - 11:16:54) 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

głosowanie podjęcie uchwały. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 11:16:33 - 11:16:54 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 
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WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Przewodniczący Rady Gminy Radny Andrzej Sobociński - uchwała została podjęta 14 

głosów ZA.  

12. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w 

Raciążku za 2023r.   (11:17:21 - 11:17:29) 

12.1. wystąpienie Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w 

Raciążku   (11:17:35 - 11:17:49) 

Dyrektor GOK w Raciążku Pani Agata Ceglewska  - sprawozdanie za rok 2024 zostało 

złożone w ustawowym terminie do Biura Rady Gminy. Jeżeli Państwo macie do mnie 

pytania bardzo proszę jestem do dyspozycji. Dziękuję Przepraszam za rok 2023.  

 



26 
 

12.2. Przedstawienie opinii Przewodniczącego Komisji Kultury, 

Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych   (11:17:57 - 11:18:32) 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych Radna Marlena 

Wypij - jeśli chodzi o sprawozdanie to komisja czterema głosami pozytywnie opiniuje 

sprawozdanie. Jednak komisja pragnie zwrócić uwagę i proponować na większość 

aktywność Ośrodka Kultury i zwiększenie promocji Ruin Zamku.  

12.3. dyskusja   (11:18:35 - 11:18:44) 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w procedowanej sprawie. W związku z 

brakiem chętnych zamknął dyskusję.  

12.4. podjęcie uchwały.   (11:18:48 - 11:19:23) 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

głosowanie podjęcie uchwały. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 11:19:07 - 11:19:23 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
1 7.14 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 
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4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika WSTRZYMAŁA 

SIĘ 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Przewodniczący Rady Gminy Radny Andrzej Sobociński - uchwała została podjęta 13 

głosów ZA, 1 wstrzymujący się.  

13. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy ze 

Stowarzyszeniami działającymi na terenie Gminy Raciążek za 

2023r.   (11:20:18 - 11:20:33) 

13.1. wystąpienie Wójta Gminy   (11:20:36 - 11:21:02) 

Wójt Gminy Raciążek - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado tradycyjnie jak  

w poprzednich przypadkach materiały Państwo otrzymaliście. Ze swej strony jeżeli będę 

w stanie udzielić jakiejś odpowiedzi bo nie byłem bezpośrednio obecny w sprawie tych 

działalności za 2023 rok ale mam tutaj Pana Zastępcę. Proszę o pytania.  

13.2. Przedstawienie opinii Przewodniczącego Komisji Kultury, 

Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych   (11:21:05 - 11:21:19) 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych Radna Marlena 

Wypij - jeśli chodzi o sprawozdanie to komisja czterema głosami pozytywnie opiniuje 

sprawozdanie. 

13.3. dyskusja   (11:21:22 - 11:21:26) 
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Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w procedowanej sprawie. Czy są jakieś 

pytania? Jeżeli nie to zamykam dyskusję.  

13.4. podjęcie uchwały.   (11:21:29 - 11:22:02) 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

głosowanie podjęcie uchwały. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 11:21:44 - 11:22:02 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 
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10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Przewodniczący Rady Gminy Radny Andrzej Sobociński - uchwała została podjęta 14 

głosów ZA, 1 wstrzymujący się.  

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach.  

Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady III Sesji Rady Gminy.  

14. Rozpatrzenie „Raportu o stanie gminy Raciążek za 2023 

rok”   (11:48:20 - 11:48:27) 

14.1. wystąpienie Wójta Gminy,   (11:48:30 - 11:51:21) 

Zastępca Wójta Gminy Pan Michał Suchomski - Szanowni Państwo, Wysoka Rado ja 

pozwolę sobie tu tytułem wstępu omówić raport o stanie Gminy Raciążek za 2023 rok. 

Chciałbym tytułem przypomnienia ze względu na to że skład Rady nam się dosyć sporo 

zmienił także wielu z Państwa pierwszy raz macie styczność właśnie z tym zagadnieniem 

wobec tego chciałbym tutaj przypomnieć że złożenie tego raportu 

macie Państwo w materiałach otrzymaliście ten raport. Złożenie tego raportu wynika z 

artykułu 28aa ustawy o samorządzie gminnym, który mówi że Wójt co roku do dnia 31 

maja przedstawia Radzie Gminy raport o stanie Gminy. Raport obejmuje podsumowanie 

działalności Wójta w roku poprzednim w szczególności realizację polityk programów 

strategii uchwał rady gminy, budżetu obywatelskiego. Rada Gminy może określić w 

drodze uchwały szczególne wymogi dotyczące raportu. Rada Gminy rozpatruje raport 

podczas sesji na której podejmowana jest Uchwała Rady Gminy w sprawie udzielenia lub 

nie udzielenia absolutorium Wójtowi. Raport rozpatrywany jest w pierwszej kolejności. 

Nad przedstawionym raportem o stanie Gminy przeprowadza się debatę. W debacie o 

stanie Gminy mogą zabrać głos mieszkańcy. Po zakończeniu debaty nad raportem o stanie 

Gminy Rada Gminy przeprowadza głosowanie nad udzieleniem Wójtowi wotum 

zaufania. Szanowni Państwo raport został złożony 

do biura Rady Gminy w ustawowym terminie. W przedłożonym raporcie 

o stanie Gminy za 2023 rok został podsumowany 12 miesięczny okres realizacji zadań 

wykonywanych przez Wójta Gminy, jednostki organizacyjne, instytucje kultury oraz 

stowarzyszenia znajdujące się na terenie gminy Raciążek. Niniejszy raport został 
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sporządzony w oparciu o informację przekazane przez wyżej wymienione jednostki 

oraz otrzymane z poszczególnych stanowisk pracy Urzędu Gminy w Raciążku w związku 

z czym zapraszam Państwa do debaty nad raportem o stanie Gminy Raciążek za 2023 

rok.  

14.2. debata nad Raportem o stanie gminy Raciążek za 2023r.   (11:51:29 - 

11:51:38) 

14.3. głosy radnych   (11:51:43 - 12:19:27) 

Radny Krzysztof Sadowski - co do samej treści raportu zawiera też małe błędy bo na 

przykład w wykonaniu wydatków inwestycyjnych przy dostawie montażu bram 

garażowych wartość tej inwestycji wynosiła 45 300 i tam było 30 tysięcy z środków z 

wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska Gospodarki Wodnej w Toruniu. Ta 

kwota ujęta w tabeli 15300 to był wkład nasz własny. Debata jest nad 2023 rokiem. W 

mojej ocenie był to bardzo zły rok. Szczęśliwie dokonały się też zmiany 

i tutaj mam duże nadzieję że z obecnym wójtem zupełnie inaczej będzie wyglądała debata 

jak będziemy podsumowywać rok bieżący. Co rzuca się w oczy i co zawsze mnie wiele 

uchwał które były podejmowane czy były protokoły poszczególnych komisji. Ja już to 

powtarzałem wcześniej na sesjach w mojej ocenie odrzucane są na półkę tylko po to żeby 

zarastały kurzem. Nie nadaje się żadnego biegu wykonalności decyzją które 

podejmowane były przez radę. Mam pytanie odnośnie właśnie uchwał - w dniu 29 marca 

2023 roku została podjęta uchwała w sprawie określenia zasad trybu przeprowadzenia 

konsultacji społecznych na terenie gminy Raciążek. Co się z 

tym wiąże, następnie zostały podjęte 21 września 2023 roku kolejne dwie uchwały w 

sprawie podjęcia procedury związanej z nadaniem miejscowości Raciążek statusu miasta 

oraz w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy 

Raciążek w sprawie nadania miejscowości Raciążek statutu miasta. W chwili obecnej 

Raciążek jest wsią. Były podjęte uchwały oby ten stan rzeczy zmienić. Mieliśmy szansę 

żeby stać się gminą miejsko-wiejską, tak bo jedno Sołectwo stałoby 

się miastem mielibyśmy pozostałe 7 sołectw wiejskich. Moglibyśmy korzystać 

z środków zewnętrznych zarówno przewidzianych na dofinansowanie w inwestycji na 

inwestycje dla miast oraz dla wsi. Minęło 13 miesięcy odkąd, że tak powiem zostały 

podjęte pierwsze kroki. Nie zostało zrealizowane nic. Przerażające jest stopień realizacji 

inwestycji, które były przewidziane. W zeszłym roku i co z tego że tutaj były uchwały 

podjęte aby pewne inwestycje przeprowadzić zostały na to zabezpieczone środki zostały 

te środki wprowadzone w budżet tak aby można było realizować te zadania. Niestety rok 

2023 w mojej ocenie był totalną porażką. 

Radna Agnieszka Gierszewska - Panie przewodniczący Wysoka Rado Panie wójcie też 

znalazłam parę błędów takich na pewno na stronie 17 program opieki nad zabytkami nie 

jest już aktualny, więc to słowa aktualne też powinno być usunięte ale mam pytanie w 



31 
 

sprawie uchwały z dnia 1 grudnia 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 

do partnerskiego projektu kompetentne szkoły poprawa jakości kształcenia ogólnego 

szkół podstawowych z terenu powiatu aleksandrowskiego realizowanego w ramach 

programu regionalnego funduszy europejskiego dla Kujaw i Pomorza. Co się czy to jest 

zrealizowane? Czy coś się zadziało w ramach tej uchwały podjętej? 

Zastępca Wójta Gminy Pan Michał Suchomski - to znaczy jeżeli chodzi o program 

ochrony zabytków to jest to raport za rok poprzedni i dokument ten był aktualny. Jeżeli 

chodzi o to znaczy projekt ten realizowany jest w szkole podstawowej. Niestety 

ubolewam nad tym, że nie ma dzisiaj z nami Pana Dyrektora Szkoły bo mógłby 

szczegółowo omówić ten projekt. Na chwilę obecną tutaj trudno mi się wypowiedzieć w 

tym temacie. Na pewno Panią poinformuję odrębnie o tym na jakim 

etapie jest ten projekt.  

Radny K. Sadowski - Czy jeżeli Pan przewodniczący pozwoli to ja prosiłbym żeby 

też odnieść się do tych trzech uchwał, które ja wymieniłem. Rozumiem że tutaj Pan Wójt 

na to nie ma żadnego wpływu ale ono jest z nami dużo pracowników urzędu w dniu 

dzisiejszym więc żeby mu informację odnośnie tych trzech uchwał które ja 

wymieniłem. 

Zastępca Wójta Gminy Pan Michał Suchomski - to znaczy tak bo Pan sięgnął jeszcze 

marca tak zeszłego roku. Zainicjowanie to znaczy tam była podjęta uchwała o trybie 

konsultacji społecznych. Ta uchwała jest taka bardziej ogólna. Ona pozwala nam 

przeprowadzać konsultacje nie tylko w kwestii tego konkretnej sprawy nadania praw 

miejskich tylko na podstawie tej uchwały można przeprowadzać różnego rodzaju 

konsultacje. Ona może się w przyszłości że tak powiem być potrzebna w innych 

sprawach. Jeżeli chodzi o te uchwały bodajże z września o ile dobrze pamiętam 

to rzeczywiście przyznam państwu że te konsultacje społeczne nie zostały 

przeprowadzone. Ja jeszcze pod koniec poprzedniej kadencji mówiłem że trzeba się nad 

tym pochylić po wyborach samorządowych i tak też to widzę trzeba będzie według mnie 

podjąć na nowo ten temat. Ten temat nie jest zamknięty. Sprawa jest otwarta. W każdej 

chwili możemy do tematu wrócić i zastanowić się w jaki sposób te konsultacje 

przeprowadzić. W jaki sposób sporządzić ten wniosek o nadanie praw miejskich. Jak 

Państwu poprzednie bo Pan oczywiście uczestniczył w poprzednich kadencji w sesjach 

także ja wówczas też mówiłem jaki jest tryb tego, że ten wniosek składa się do prezesa 

Rady Ministrów za pośrednictwem Wojewody także uważam, że sprawa jest otwarta i do 

dyskusji.  

Przewodniczący rady Gminy - ja chciałem się tu odnieść znaczy do tego właśnie, prawa 

miejskie, te konsultacje powinny być wznowione. Na razie jest uchwała. Miały być 

zaczęte. Przecież ja też tego nie pilnuję że coś jest sprawdzone czy to jest zaczęte dzisiaj 

czy jutro. Tu chodzi mnie o to, że powinny być zacięte i doprowadzone to wszystko do 

końca bo prawa miejskie były odebrane w 1000 tam powiedzmy u nas wcześniej Raciążek 
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na przykład w 1871 Gąsawa też w podobny termin. To car odebrał ze względu że 

uczestniczyliśmy w powstaniu styczniowym to była zemsta po kilku latach. Po prostu to 

wprowadzili w życie zabranie no prawa miejskie i teraz to czy ulica są nowe czy Star 

czyli Raciążek będzie złotem pokryty czy nie czy kurzem to po prostu należy się to po 

prostu temu miastu być miastem bo było miastem i to nic temu nie przeszkadza nie ma tu 

takiej aż potężnych kosztów, a to by po prostu przyczyniło się w pewnym sensie w 

poczynaniach z innymi inwestycjami do jeszcze po prostu rozwoju gminy Raciążek i nie 

tylko bo ja się bym pochylił nad budową zamku. Mówiłem to w szkole, nikt tego nie chce 

podjąć. Minęły dwa tygodnie tam może nie dwa tygodnie zakończenia szkoły prosiłem 

żeby się ktoś zgłosił w ogóle. Tak jak powiedziałem 

chciałem sprawdzić jak te społeczeństwo w ogóle to odbiera i mówię są ludzie Kultury i 

Nauki i w ogóle wykształceni mówię i czy w ogóle ktoś się zgłosi jest pasjonatem historii 

czy mi pomoże powiedzmy w  wszczęciu tego procesu bo to jest proces kilka lat. Z góry 

mówię, że żadnej złotówki na taką odbudowę z urzędu gminy powiedział że wszystko, a 

z Gminy żadnej złotówki żeby się nikt nie bał że tu jakieś miliardy czy miliony na to 

można wydać i że będziemy zmuszeni, nie. Konserwator nie wiem jeszcze nie dorósł do 

tego tematu. Ja tam z nim nie rozmawiałem. Kilka lat temu z nim rozmawiałem z Panią 

konserwator, nie wiem czy obecnie jeszcze jest ta sama Pani i 

ona sama powinna takie coś zainicjować. Nikt się nie zgłosił tylko powiem do tej pory. 

Niby temat jakby to nikogo nie obchodziło. Każdy dużo mówi. Każdy by chciał nie 

wiadomo góry złota u siebie zrobione ale od siebie nic. Nie ma ludzi z inicjatywą, z pasją 

żeby takie rzeczy realizować a to jest właśnie przyszłość znaczy Raciążka. Bo ja tam 

Radnym mogę być jeszcze rok czy dwa czy w ogóle jak to się mówi to nie chodzi o to 

tylko żeby się znaleźli ludzie do współpracy. Nie tacy co się podpiszą że jest tam 

powiedzmy osoby założycielskie. Bardzo fajnie się wpisać na te listę tylko rzeczywistych 

którzy by w tym kierunku. Są stowarzyszenia w Polsce są zabytkowe są instytucje są 

ludzie prywatni. Ja się założę tu z każdym nie wiem tam o ile powiem tylko jedną rzecz 

gdybym ogłosił w internecie że mam i bym po prostu rzeczywiście podstawy do tego 

żeby ogłosić taką decyzję, nie sam bo przecież to władze gmin muszą to powiedzmy 

przede wszystkim poprzeć i mieć na sercu bo znaczy bo bez poparcia Wójta czy jak to 

się mówi to szkoda w ogóle tego zaczynać nawet sobie dać spokój przy realizacji tych 

dróg tam tych orlików i tego nic by nie zaszkodziło. Jakbym ogłosił w Internecie, że 

zbiórkę robię powiedzmy na odnowę zamku to podejrzewam, że by było bardzo dużo 

wpłat z Polski nie mówię tam z Europy czy z tego bo tam może ich nie interesuje ale tu 

z Polski jest dużo takich ludzi prywatnych i mówię stowarzyszenia są 

różne, instytucje pozarządowe to są Ministrowie Kultury i Dziedzictwa Narodowego, czy 

premierzy bo tam ale minister tak samo i to po kolei wszyscy konserwator i można by to 

powoli zacząć przez lata to zrobić. Nie czy tam nie wiem ile by to zajęło bo zależy jak to 

się to mówi by to się potoczyło ale katedra Notre Dame wiadomo że to nie jest Raciążek, 

ale zobaczcie ile miliardów złotych oni zebrali jak się spaliła właśnie przez internet. Tak 
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by ktoś nie pomyślał ale oni zabrali nie wiem czy 4 miliardy 4 miliardy euro i nie chcę 

skłamać bo nie pamiętam liczby czytałem o tym także oni by praktycznie znaczy ja bym 

że oni zarobili jeszcze na tym że ktoś tam podpalił te katedrę, bo tak by z tego 

wywnioskować można znaczy że to jest świetna rzecz na odnowienie zabytku. Nie ja 

tylko tak dywaguje żeby nikt tego nie przyjmował że to jest jak ktoś mówi w nich czy coś 

tylko to jest po prostu moje takie po prostu rozmyślenia także tutaj to można by robić też 

tylko mówię. Nawet się nikt nie zgłosił do tej pory nawet jedna osoba. Wyobraźcie sobie 

co to może zrobić, a każdy ma pretensje że 

to nie zrobione tamto nie zrobione tylko każdy chce kasę ale sam od siebie nic nie to 

właśnie o tym mówię. 

Radny K. Sadowski - odnośnie tego co Pan Przewodniczący mówił o zamku. Jak 

najbardziej należy zadbać o ten obiekt można by też bazować na doświadczeniach innych 

samorządów bodajże dwie kadencje temu ówczesne władze gminy udało się do 

miejscowości Inowłódz to jest koło Spały kilka kilometrów dosłownie i tam jest też 

podobna sytuacja za który był w totalnie odbudowany jest tam masa atrakcji chociażby 

nawet funkcjonowanie samorządu sesje rady gminy  odbywają się również w tym 

zabytkowym zamku, więc można by wrócić do tego tematu nawiązać kontakt z innymi 

samorządami które borykały się z takim problemem i którym udało się odnieść sukces. 

Wracając do tematu praw miejskich w programie dzisiejszej sesji będzie podejmowanie 

uchwały odnośnie wyboru sołtysów. Będą zebrania sołeckie i uważam że zebrania 

sołeckie są bardzo dobrą okazją do przeprowadzenia tych konsultacji tylko. Tutaj urząd 

by musiał zaangażować się czy to w formie ankiet udać się na wszystkie zebrania 

sołeckie, które będą się odbywały i te konsultacje wprowadzić tak żebyśmy też mieli 

obraz bo radni byli zgodni ze swojej kadencji co do tego aby te prawa miejskie z 

powrotem do nas wróciły ale dać się wypowiedzieć mieszkańcom i uważam że te zebrania 

sołeckie są doskonałą okazją żeby w końcu do tego tematu wrócić żeby to nie było 

uchwały, które po prostu zarastają kurzem i nic się w tym temacie nadal nie dzieje.  

Wójt Gminy Raciążek Pan Piotr Zabłocki - Wysoka Rado może ja powinienem na 

początku tej debaty na temat raportu o stanie Gminy zabrać głos a więc szczerze to jest 

tak, że uważałem że Pan Zastępca jest bardziej kompetentną osobą w tym temacie z uwagi 

na fakt że mnie w ubiegłym roku nie było generalnie. Trudno mi dyskutować 

nad czymś czego nie byłem świadkiem i mam do tego mam niby dystans do tego po 

półtora miesięcznym okresie, niemniej uważam że to byłoby bardziej mam większą 

kompetencję wiedzy na ten temat, aczkolwiek chciałbym pewne rzeczy tutaj 

właśnie doprecyzować o czym tu wspomniał Pan Radny Sadowski. To czy 

Wójt był Krajewski były czy jest Wójt obecny Zabłocki nie powinno mieć wpływu na to 

na przestrzeganiu wykonania uchwał podjętych za poprzedniej Rady. Jest trochę czasu 

miałem naprawdę wierzcie mi te półtora miesiąca było bardzo żywotnym 

aktywnym okresem wiele zmian niemniej na pewno trzeba przystąpić do dalszego 
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procedowania zaczęcia jak tutaj Pan Radny powiedział dopiero zaczęcia generalnie tego 

procesu bo na dzień dzisiejszy jest wywołana dopiero uchwała sprzed roku na temat 

przywrócenia prawa miejskich miasto Raciążek.  Wierzcie mi nie jest jednoznaczna że 

tak powiem wola bo ja rozmawiałem z różnymi ludźmi jak się mówi mówią tak w 

kuluarach ładnie na ulicy ludzie są zainteresowani byłoby pięknie to dumnie brzmi 

Raciążek. Jak rzeczywiście trzeba że musimy się doceniać tym bardziej że jestem 

miejscowym akurat mieszkańcem Raciążka. Bolałem nad tym jak już byłem na końcówce 

kadencji w 2017 roku że kwestie przyznania praw miejskich przez gminę Raciążek 700 

lat upłynęły praktycznie tak bezboleśnie nawet bez efektu żadnego mimo już nie mówmy 

o nieżyjącej źle że wiedzieli o tym temacie ale to mniejsza z tym. Na pewno trzeba 

przystąpić do dalszego procedowania tego tematu i dobrze się też składa tu wspomniał 

Pan radny Sadowski że są to zebrania wiejskie. My tu postaramy się nie wiem czy to do 

końca to proceduralnie będzie wszystko już nosiło znamiona pewnych dokumentów żeby 

dalej wywołać ale nie mniej nawet taka sonda jak to nazwę sondaż w formie ankiety czy 

będziemy mieli nawet pewną wiedzę jak to widzi społeczeństwo nasze żeby dalej móc 

iść tą drogą, starać się o przywrócenie praw miejskich wbrew temu co się mówi. 

Przywrócenie praw miejskich administracyjnie to nie jest duży problem, wierzcie mi na 

pewno to są gminy, które zrobiły to Skępe robiło czy tam Kikół, czy Bobrowniki nawet 

kwestia która bardziej mnie nurtuje i boli 

jeśli chodzi o przywrócenie praw miejskich miastu Raciążek dotyczy samego istnienia 

tego miasta jako podmiotu bo zobaczcie jak te nasze piękne miasto jakby się nazywało 

Raciążek by wyglądało? Widzicie to miasto jak ono wygląda? Miasto bez infrastruktury 

zabezpieczonej do końca. Miasto bez źródeł własnych dochodów bez zakładu, chociaż to 

nie jest takie wymagalne ale nie miej musimy przede wszystkim przywrócić prestiż, że 

miasto ma wyglądać jak miasto, a nie żeby tylko wyglądało aby było 

tylko miastem jestem za tym żeby Raciążek docelowo był miastem. Podejmiemy 

tu kroki ze swojej strony też na pewno to zrobię, że pośród mieszkańców przeprowadzić 

ale tu jest też nasza rola tu wszystkich i mieszkańców i Wasza jako Radnych i moja 

żebyśmy tak robili, tak gospodarowali majątkiem Gminy, a w tym przypadku konkretnie 

miasta Raciążek przyszłego żeby ono naprawdę miało wygląd miasta. Co nie zmienia 

faktu, że rzeczywiście to jest zaniedbanie generalnie poprzedni 

nie wiem już tam nie będę dochodził poprzedniej władzy że nie doprecyzowano dalej, nie 

przeprowadzono dalej tych konsultacji społecznych co na pewno niezwłocznie postaram 

się uczynić. Dziękuję. 

Radny Łukasz Jeliński - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie  w sumie 

wypowiedź Pana Wójta która teraz nastąpiła wyprzedziła moją myśl bo tak jak sama 

nazwa mówi konsultacje nie tylko społeczny bo oczywiście że nasza lokalna społeczność 

chciałaby mieszkać w mieście ale tak jak już Pan Wójt powiedział chyba fajnie by było 

żeby miasto było miastem, a nie tylko na papierze ale też wizerunkowo więc no tutaj nie 

chcę już nic więcej mówić bo wszystko Pan Wójt powiedział także dziękuję.  
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Przewodniczący Rady Gminy - to znaczy ja chciałem się tylko krótko odnieść znaczy tu 

nie ma nic wspólnego jaki jest dzisiaj Raciążek czy takie ma ulice czy takie domy to kiedy 

wy chcielibyście zmienić to za 100 lat i wtedy może łaskawie ktoś wam udzieli. Jest 

okazja to tak się mówi bo premier zrobił to że chciał tak żeby te miasta uzyskały nazwy 

ale tylko nazwę tylko z powrotem swój prestiż i swoją podniosłość. Nie wiem jakby to 

nazwał normalnie nie będzie, że ktoś tam zrobi z tą ulic nowych i wtedy dopiero możemy 

miasto zrobić ono jest miastem, kiedyś też było miastem i nie było tych ulic, były drogi 

polne, trakty w tym kamieniem,  jak to powiem porobione tu i tam gdzie było utwardzone 

resztę było błoto tam gdzie straż jest to śmierdziawka była i to było miasto i było i było 

miasto było miasto ludzie zasypali w czynie 

społecznym śmierdziaławkę na tym jeszcze budowali przywozili wszystko w czynie 

społecznym i co? I to by przeszkadzało że tam jest jakieś? No nie. Tu nie ma co 

na to patrzeć czy to jest taka ulica czy taka. Miasto Raciążek się należy bo ono było tam 

od XIII wieku czy 1431 tam, która nie chce się mylić bo ja tam nie będę sprawdzał tego 

tak dokładnie bo mi na tym nie zależy tylko w tym sensie że żeby tu godzinę tego 

normalnie należy się to miasto jak psu buda. Raczej tak powiem w skrócie żeby do 

wszystkich dotarło. Kiedy te ulice zrobicie? Co myślicie że w tej kadencji? Raptem 2-3 

rzeczy czy pięć zrobicie i to już wtedy Wam da rangę gdzie będziecie miastem? Jeszcze 

trzeba tyle zrobić że tu dwie kadencje jest mało, żeby cokolwiek inaczej tak zrobić 

ogólnie żeby to w większości. Ja nie mówię bo wszystkiego to nigdy nikt nie zrobi bo nie 

ma na to środków i dobrze o tym wiecie. Zaraz się przekonacie się trochę 

bo to krótko kwestia czasu się przekonacie sami że zaraz będziecie sięgać po kredyty i 

tak dalej i później przyjdzie czas, że bank powie już macie 6 milionów czy tam pięć, wy 

już po prostu nie nadajecie się nie jesteście dla mnie taki żebym wam dać następny kredyt 

i nie zrobicie nic bo nie będziecie mieli środków na to. Prosta 

sprawa, a miastem to właśnie trzeba to zacząć ten proces jak minie wtedy i trzeba to robić 

czy będzie to tak czy tak nie ma to wpływu wygląd, wygląd zrobimy miasto z powstanie 

nazwa jak mówicie, a wygląd będziemy właśnie dopracowywać do tej do. Nie czekajmy 

bo to jest szansa, a być może się nie zdarzy że za rok może ktoś zrobią, a może już później 

to mniej i nikt nie będzie zainteresowany się miasto będzie chciał być miastem. Pan 

premier powie, a co mnie to interesuje, nie moja sprawa mnie to wcale nawet nie 

obchodzi. O to chodzi wykorzystanie sytuacji, szansy akurat w tym czasie po to to jest 

ważne i się nie nad tym nie ma co sumitować tylko  działać jak nie są to duże koszty i 

wziąć normalnie po prostu robić tak jak inne rzeczy bo. Nie odsuwajmy to bo znowu tam 

będzie no zabytki, a to inne dwa lata zdradzą 5 lat albo w koszu siedzi. Ile jest projektów 

może tam w archiwum 20 projektów za które gmina zapłaciła za te projekty i te projekty 

leżą do siego dnia. Bomba pieniędzy tu 10 tam 100 tysięcy już 

15 lat leżą te projekty sławne stropy straży to przecież już siedem lat 

jest te projekty prawie. Ja tam nie chcę się ale nieważne tam czy 3 lata czy i to 

jest leży i wydane tam ileś pieniędzy. Na zamek 120 tys. projekt był zrobiony jest się za 
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Panią Wiesię dołożo to może już 150 tysięcy Zobaczcie czy coś tam było zrobione? nie 

ale 150 wtedy kilka lat temu nie dzisiaj to by było trzykrotnie więcej to już było prawie 

pół miliona tak jak widzicie wydał nic nie zrobione. To o co kto to nie lepiej wydać na 

projekt 490 tysięcy wyjdzie na projekt odnowy zamku, a nie wchodzić że postawi 

się jako nie wójt się wypowie. Ja nie wiem dokładnie jakaś wiata jakaś oczyszczenie tych 

cegiełek gdzieś murawę gdzieś tam odkopanie no osuszanie starych ruin może 

tam dopracowałem ma jakiś sens do mnie żaden bo to są wydane pieniądze w błoto które 

się wyrzucony bezpowrotnie. Firma zarobi ta co bierze trzykrotnie bo weźmie 

za projekt później zabiegana 100 pierdółki zrobi a weźmie pół miliona ci 700 tysięcy 

razem z 200 co są no i takie znaczy tak się dzieje ze wszystkim. Nie lepiej zrobić to coś 

od podstaw solidnie i dobrze zacząć, a nie że to jest takie po prostu wrzucanie 

pieniędzy w błoto według mnie. Lepiej tam nic nie robić niech to po prostu zniszczenie i 

się rozsypie. Wywieźli cegły za komuny. Jak to się mówi i tu domy są pobudowane 

niektórych nie będę mówił bo się obrażą z tej cegły w Służewie z tej cegły bo te sowieci 

nakazali mogą sobie ludzie brać tej ich kumple znaczy co popierali ten ustrój 

to se w domu budowali z tych z tych cegieł. Macie wielkie O Jezu zamku nie ma gdyby 

wtedy nie rozebrali, a Ty to by były ¾ tego zamku by było do dzisiaj i inny temat był, a 

Inowłód to jest inny temat. Tam zamek jest inny. Tam zamek nie był tak w takiej ruinie 

jak tutaj tam nie byłem tylko wiem co jak Radni byli i tam inne pieniądze poszły na 

to nie wiem skąd oni bo to już dawno. Ile lat temu 10 albo więcej z unijnych 

też ale to by trzeba się spytać dowiedzieć skąd dzisiaj może już tych programów nie ma. 

Są inne przykładowo, to ja tylko mam za dużo za długo mówię. 

Radna Agnieszka Gierszewska -  Wysoka Rado, Panie Wójcie odnośnie nadania 

miejscowości Raciążek rangi miasta to jestem jak najbardziej za. Na pewno mieszkańcy 

mogą być, że tak powiem zdezorientowani z czym się to będzie wiązało. Myślę że tutaj 

więcej nas plusów czeka niż minusów z tego tytułu i będzie można ściągnąć po środki 

które nam pomogą skończyć tę ulice i nadać jakiś wygląd temu miastu/ przyszłemu 

miasto. Odnośnie jeszcze raportu na stronie 62 jest informacja o 

opłacie za pobyt w Domu Pomocy Społecznej i mam pytanie czy te opłaty to były 

stuprocentowe, które zostały poniesione przez gminę? Czy jaki to był 

w jakiej wysokości procentowej zostało ona i dlaczego?  

Zastępca Wójta Gminy Raciążek – Pani kierownik czy mógłbym poprosić o udzielenie 

odpowiedzi? 

Kierownik GOPS w Raciążku Pani M. Lewandowska - Panie Przewodniczący, Wysoka 

Rado opłaty były poniesione ze środków własnych Gminy stuprocentowe dlatego że to 

są osoby samotne, które zamieszkiwały przez pewien czas w zakładzie leczniczo-

opiekuńczym, a następnie zostały usunięte za naruszenie regulaminu i GOPS 

był zobowiązany umieścić je w domach pomocy społecznej. Są to trzy osoby z terenu 

Gminy zameldowane na pobyt stały.  
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Przewodniczący Rady Gminy – Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? Jeżeli nie ma to 

zgłaszał się do debaty mieszkaniec Gminy Raciążek.  

14.4. głosy mieszkańców   (12:19:31 - 12:39:21) 

Mieszkaniec Gminy Raciążek Pan Mirosław Siedlecki - Szanowny Panie 

Przewodniczący, Szanowni Radni, Panie Wójcie ten raport nie dotyczy działalności Pana. 

Dotyczy działalności poprzednika ale to nie jest raport z działalności Wójta. Pan sekretarz 

na wstępie przytoczył artykuł 28aa- to jest sprawozdanie z działalności Wójta, a nie opis 

Gminy, nie opis Gminy. Ja mam taki zwyczaj zawsze jak gdziekolwiek uczestniczyłem 

jakieś kontroli sprawdzałem do pierwszego błędu. Pierwszy błąd jest na stronie 4. Na 

dzień pierwszy grudnia 2023 zapisane jest że było mieszkańców 3 044. Panie sekretarzu 

przecież Pan był odpowiedzialny za wybory-  w 

zarządzeniu Komisarza wyborczego jest podane, że na dzień 31 grudnia 2023 roku gmina 

liczyła 3 047. Może Pan to sprawdzić jest na Waszej stronie 

natomiast w raporcie o który składacie do 31 marca do Marszałka o Gospodarowanie 

odpadami komunalnymi podali liście że jest 3 014. To Ilu jest mieszkańców w końcu było 

na dzień 31 grudnia 2023? No to już nie pierwszy raz kiedy Pan dokumencie który jest 

przedstawiany radnym popełnia takie błędy. To jest jedna sprawa. Ja Panie 

przewodniczący mam tu kilka takich. Ja może będę po kolei prosił Pana 

Wójta o odpowiedź w tym wypadku Panie sekretarzu mogę od pana uzyskać odpowiedź? 

Sekretarz Gminy Pan Michał Suchomski - to znaczy tak dane otrzymane są z Ewidencji 

Ludności. Nie sądzę żeby to były jakieś błędy. Mieszkańców zameldowanych na stałe 

jest 3014 mieszkańców zameldowanych na pobyt czasowy jest 30 łącznie 3 044 

mieszkańców.  

Mieszkaniec Gminy Pan Mirosław Siedlecki - i takie/ tak powinno być co podał rzecznik 

ten Komisarz Wyborczy, przecież mieszkańców czyli mieszkają tutaj na terenie gminy, a 

nie że na pobyt jest stały bo część jest na pobyt przecież czasowy też. 

Sekretarz Gminy Pan Michał Suchomski - tak zgadza się to razem jest dobrze. 

Mieszkaniec Gminy Pan Mirosław Siedlecki - to jest jedna rzecz w tych dokumentach po 

prostu jeszcze taką mam rzecz - informacja o stanie Mienia Komunalnego. Od kiedy to, 

ja patrzę tu na zapis który jest z tej strony 12, przypisujecie sobie że remiza OSP to jest 

Waszym majątkiem, że budynek RKS to jest właśnie majątkiem to albo to jest majątek 

Gminy, a OSP ma użyczone i RKS ma użyczone bo to nie można napisać w tym że to 

jest OSP. Pan się przyznaje do czegoś czego nie mają to jest jedna rzecz. Sprawa następna 

strona 15 taki zapis zaleca się podjęcie działań przez zmierzających do 

sporządzenia nowych miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego - komu się 

zaleca? Przecież sami sobie musicie zalecić. Strona 15 dla realizacji zadań własnych 
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gmina może nabywać i przejmować na własność nieruchomości. Jakie działania 

konkretnie tutaj gmina podjęła? Co zrobiła? Nic ani słowa 

Kierownik IT Pan Maciej Malinowski - tutaj jeżeli chodzi o ten zapis to jedna prosta 

działanie, które mogę przytoczyć to jest przejęcie pod Plac zagospodarowania 

nieruchomości gruntowej na Turzynku, który został podjęty. Myślę że tutaj w 

sprawozdaniu finansowym jest wykonanie budżetu. 

Mieszkaniec Gminy Pan Mirosław Siedlecki - w jednym miejscu powinno być to 

zapisane. 

Kierownik IT Pan Maciej Malinowski - Panie Mirosławie tak jak wspomniał tutaj Pan 

Zastępca Wójta jeżeli radni mają jakieś uwagi bo to takie to też wynika z przepisów i 

mogą w tej kwestii podjąć uchwałę i jakby zarządzić wzór i takie informacje, które chcą 

uzyskać w takim raporcie w przyszłości. W tym momencie taki raport został zrobiony 

jaki  został zrobiony tak i on jest w formie podobnej, który był za rok 2022 i też może 

być taka sytuacja, że jeżeli Radni będą potrzebowali za rok 2024 dokładnych 

konkretnych danych będą chcieli określić wzór tego raportu mogą to zrobić.  Nie wiem 

w jakiej drodze pewnie w drodze uchwały i wtedy my jak najbardziej się do tego 

dostosujemy i tak przygotujemy raport jak sobie Radni będą tego życzyli.  

Mieszkaniec Gminy Pan Mirosław Siedlecki - Mam następną sprawę tuż Pani 

Gierszewska poruszyła. Zgodnie z artykułem 87 ustawy o ochronie zabytków co 

dwa lata sporządza się sprawozdanie. Nie sporządzono sprawozdania za rok 2020-2021, 

ani za rok 2022-2023. Nie trzeba tu uchwały Rady Gminy żeby Pracownicy którzy są za 

to odpowiedzialni robili to Panie Wójcie. Pracownicy nie wykonują swoich obowiązków 

i tłumaczenie się, że teraz Rada Gminy ma uchwały jakieś tutaj podejmować mają 

wykonywać obowiązki ktoś ma w zakresie to. Dwa lata temu jedno sprawozdanie i teraz 

do końca kwietnia powinna być drugie sprawozdanie, po to żebyśmy teraz na sesji mogli 

o tym rozmawiać. Sprawa tutaj program ochrony środowiska. Co dwa lata wykonuje się 

z tego programu raport. Ostatni raport został wykonany w 2023 roku ale przez firmę 

zewnętrzną za którą ten raport gmina zapłaciła 2600 zł. Dobrze Pani skarbnik mówię? 

Pracownik Gminy musiał przygotować dane dla firmy. To jaki sens jest, że pracownik 

pracuje, a firma bierze pieniądze. Przecież firma zewnętrzna nie, poza tym program 

ochrony środowiska realizuje Gmina, a nie firma zewnętrzna. Panie Wójcie idąc za 

przykładem tych  osób które się tym zajmują niech Pan też wynajmie firmę która będzie 

zarządzała Gminą w Pana imieniu, a Pan będzie odpoczywał. Przecież to nie ma 

najmniejszego sensu. 

Wójt Gminy Raciążek - Panie Mirosławie chciałbym się odnieść z tego względu, że jest 

tego tyle że mi to może uciec później z głowy. Otóż jak Pan dobrze powiedział i ma 

Pan rację w tym przypadku odnosząc się że Wójt, Wójt odpowiada za te dokumenty które 

o których Pan wspomniał, tylko jeszcze raz pragnę zaznaczyć że dlatego między innymi 
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na bieżąco nie uczestniczę w debacie nad tym raportem dlatego że nie mam i nie ma  co 

się dziwić mi uważam że nie mam takiej wiedzy na ten temat, bo ja jestem Wójtem już 

jak Pan powiedział o tych raportach, które były od tych danych które były poprzednio że 

były niezrobione gdzie ja po prostu nie miałem nawet 

wiedzy i powiem Państwu szczerze nawet do końca jeszcze w tej chwili nie mam pełnej 

wiedzy nad dokumentami, które bym musiał, a już część mam, które muszę 

wykonać to ja muszę zrobić ale niestety to też wymaga troszeczkę czasu z mojej strony 

żebym ja to wszystko opanował. Ma Pan rację jeśli chodzi o sprawy że terminy były, że 

które były obligowane terminy do sporządzenia pewnych dokumentów i takie powinny 

coś zrobione. Tylko mówię żeby być już powiem kolokwialnie dyskutujemy nad 

Raportem o stanie Gminy za 2023 rok i teraz czuje się w takiej trochę dziwnej sytuacji że 

w myśl przysłowia Cygan zawinił Kowala powiesili. Znaczy odwrotnie 

Kowal zawinił Cygana powiesili. Zdaję sobie sprawę że należy to zrobić, należy to 

zmieniać, należy to uzupełniać aby to wszystko miało mówiąc szczerze podstawy prawne 

takie jak powinny być oprócz działań merytorycznych postawy prawne ale uważam, że 

ja osobiście będę za to odpowiadał jak będziecie Państwo mnie spowiadali powiem już 

kolokwialnie w przyszłym roku w czerwcu za raport na 2024 rok. Obiecuję Państwu 

wszystkim, Panu też obiecuje że postaram się żeby ten raport był spójny i zawierał 

dokumenty zarówno pod względem prawnym i merytorycznym takie aby byliśmy 

spotkali się za rok i dyskutowali już nad drobnymi problemami jak polepszyć coś 

ulepszyć, a nie na takimi rzeczami które niestety wymagają od podstaw 

robienia. 

Mieszkaniec Gminy Pan Mirosław Siedlecki - akurat Panie Wójcie na samym początku 

wspomniałem ten raport nie dotyczy Pana. Raport nie dotyczy Pana. Ja tylko tu o tym 

mówię żeby właśnie tak jak Pan powiedział korzystał Pan z tego jak Pańscy pracownicy 

pracują, co robią. Sprawa następna system gospodarki odpadami. Pięknie, ładnie tu 

jest napisane ale dlaczego tu nie ma informacji ile mieszkańców nie płaci za ten? Jakie 

podjęto działania? Nie ma tego. Więc coś jest napisane bo trzeba coś napisać. Papieru się 

zużyło sporo ale efektów żadnych nie ma. Realizacja Uchwał Rady Gminy strona 34. 

Panie zwrócę się do sekretarza, Panie sekretarzu od kiedy to Wójt odpowiada 

za działalność Rady gminy? Pan tutaj napisał ilu radnych, ile razy się komisje 

spotykały i tak dalej. To nie wchodzi w zakres kompetencji Wójta. Tu jak były 

realizowane uchwały, które były zrealizowane, a które nie a jeżeli nie to dlaczego, a  nie 

opisywanie że 15 jest Radnych, że komisje się spotkały tyle razy. 

Sekretarz Gminy – Szanowni Państwo jeśli można bo zapis odnośnie zawartości raportu 

o stanie Gminy w ustawie jest na tyle sformułowany że zawsze ktoś może powiedzieć że 

czegoś jest za mało, czegoś za dużo, coś jest niepotrzebne, coś powinno być napisane 

więcej. Ustawodawca nie przewidział żadnego aktu wykonawczego w postaci 

rozporządzenia. Ustawa nie przewiduje żadnej delegacji dla powiedzmy ministra do 
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spraw administracji żeby takie rozporządzenie wydał jak ten raport miałby wyglądać. 

Natomiast to co pan kierownik powiedział ustawodawca umożliwił podjęcie uchwały w 

takiej sprawie jak ten raport miałby wyglądać. W tym momencie w tym momencie w 

takich zapisach jakie one są to zawsze będzie pole do takiej dyskusji że czegoś jest za 

mało w raporcie czegoś jest za dużo. 

Mieszkaniec Gminy Pan Mirosław Siedlecki - Panie Sekretarzu na samym wstępie Pan 

wyraźnie przeczytał artykuł 28aa - jest to raport z działalności Wójta, a nie opisywanie 

rzeczywistości. Sprawa następna strona 42 efekty działań prowadzonych oświata i 

edukacja i też jest opisywane co szkoła zrobiła i tak dalej, a nawet tutaj mam taki zapis, 

że zakupiono krzesełka do świetlicy. Te krzesełka do świetlicy stoliki 

kupowali/kupowały dzieci ze składek, a nie gmina. Gmina nie tutaj. Złom który był 

oddała w firmie która robiła tamtą instalację, a nie sprzedała im za to kupić krzesełka i 

tak można by było. To samo jest każdy jest. Przedszkole też wymienione i tak polityka 

społeczna tutaj Pani Kierownik przedstawiła ale dlaczego tu nie ma informacji dla 

radnych, że Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej uzyskał ocenę niedostateczną? Że była 

nałożona kara 4000 na GOPS? Tego radni nie wiedz. Tego w dokumencie tym nie ma, a 

powinno być. I co w tym zakresie Wójt ma zamiar zrobić? I tak można by było wiele 

jeszcze raz te ale teraz jeszcze jedna jak już jestem przy głosie. Panie Wójcie do Pana- na 

początku Pan mówił już 28 maja Pan mówił, potem jeszcze na komisji 5 czerwca Pan 

mówił o rozwiązaniu umowy z wykonawcą tych dróg. Ja zwróciłem się 

z wnioskiem udostępnienie informacji publicznej. Do dnia dzisiejszego nie otrzymałem 

tego pisma które Pan wysłał do firmy, natomiast otrzymałem od Pana pismo żeby Pan 

wskazał, że Pan chce żebym ja Panu wskazał o jaką umowę chodzi bo Pan nie wie. To 28 

Pan mówi o rozwiązaniu umowy, 5 czerwca Pan mówi o rozwiązaniu umowy i Pan nie 

wie co Pan rozwiązuje trochę jest wie Pan brak, poczułem się trochę tak jakby Pan wie 

lekceważył. Przytoczyłem we wniosku nawiązałem do Pana wystąpienia, które Pan miał 

28 maja i Pan nie wie co w oczy Pan mówił? 

Wójt Gminy Raciążek - odpowiadam ad hoc żeby to gdzieś tam nie uciekło, to co 

powiedziałem 28 maja absolutnie potwierdzam. Poszło pismo o odstąpieniu od umowy. 

Sam proces odstępowania od umowy to nie jest tak że ja pismo odstąpiłem. Panu zapewne 

chodzi o dokumenty, treści tej odstąpienia. Panie kierowniku bo 

wiem że chodziło o doprecyzowanie bo była niejasność o jaki dokument chodziło dlatego 

między innymi poszło takie pismo o doprecyzowanie o jaki dokument chodzi. Czy chodzi 

o umowę zawartą z Panem czy odstąpienie od umowy? Dlatego to moje powtórne pismo 

wyszło do Pana żeby to uściślić. Broń Boże, nie złośliwie bo to żadna tajemnica jest 

kwestia odstąpienia od umowy pisma.  

Mieszkaniec Gminy Pan Mirosław Siedlecki - Panie Wójcie wyraźnie było napisane 

pismo o wypowiedzenie. Proste jest. 
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Wójt Gminy Raciążek- to jeżeli nieporozumienie powstało to nie ma żadnego problemu. 

Panie kierowniku proszę żeby to dopełnić, dopilnować żeby to poszło.  

Mieszkaniec Gminy Pan Mirosław Siedlecki – sprawa kolejna odnośnie dróg. Ustawa 

obowiązuje od 85 roku to jest Ustawa o drogach publicznych artykuł 20 tej ustawy mówi 

że powinien być sporządzony plan rozwoju sieci drogowej. Ten plan z sieci rozwoju sieci 

drogowej jest potrzebny też przy opracowaniu planu zagospodarowania przestrzennego. 

Nie ma tego planu. Poprzedni Wójt gwarantował znaczy pisał do wojewody że 2024 roku 

zagwarantuje pieniądze w budżecie żeby ten plan zrobić. Pani skarbnik czy są pieniądze? 

Nie ma i w dalszym ciągu tego planu nie ma, więc Panie Wójcie tu nie chodzi to do Pana 

żadne pretensje tylko nie mając takiego planu jak w ogóle można by mówić o rozwoju? 

Które drogi są ważniejsze które drogi są mniej ważniejsze? Sprawa następna to samo ta 

ustawa 3 metry droga trzy metry to jest droga dojazdowa, droga dojazdowa więc jak ktoś 

planował to też nie Pana wina, ktoś planował drogi o szerokości 3 metrów nie zapoznał 

się z tą ustawą. Dziękuję 

Wójt Gminy Raciążek - Jestem wdzięczny Panu za te uwagi bo ja naprawdę się nie 

obrażam. Ja sobie cenię to że Pan mówi co jest potrzebne. Jestem człowiekiem uważam, 

że normalnym który umie dyskutować i oczywiście bo powiem Panu więcej jeszcze Panie 

Mirosławie że nie tylko brakuje kilku nam dokumentów jeszcze które będą 

niezbędne przy pozyskiwaniu środków przy ustalaniu pewnych nawet zarysów 

dalszego rozwoju te o których nie mam ale które by niestety będziemy musieli zrobić w 

najbliższym czasie i powiem Wam szczerze na to może czy wszystkie się uda w ciągu 

roku zrobić czy nie- nie wiem ale będziemy musieli nad tym się pochylić i znaleźć 

pieniądze na to żeby to zrobić. Bo ustawa jak to Pan dobrze wspomniał o drogach ma 

swoje już lata notabene była wielokrotnie już była mówiąc szczerze aktualizowana ale 

jednych z elementów właśnie starania się ośrodki zewnętrzne między innymi z KPO 

nie wiem czy wszystkie jeszcze bo jeszcze to jeszcze są projekty niektóre w powijakach 

będzie to, że gmina będzie miała wymagalne mieć posiadać taki plan właśnie. Plan ten 

przy planach/ plan modernizacji urządzeń coś takiego wodociągowych też będzie 

wymagane. Dlatego my musimy się nad tym pochylić. Musimy koleżanki, koledzy radni 

znaleźć pieniądze chociaż to nie jest akurat za bardzo łatwe w najbliższym czasie 

żeby się pieniądze znalazły bo inaczej staniemy w miejscu pod ścianą i będzie tak jak tu 

Pan przewodniczący powiedział, że fabryka projektów była projektu 25 stało a nie można 

z nich było skorzystać. Będziemy musieli to wszystko też przepatrzeć, przewartościować 

żebyś może będzie także zróbmy na pewne 3-4 projekty które będą spójne z możliwością 

otrzymania środków i po to będziemy robili dokumenty też dla nas te plany projekty, 

które będą niezbędne aby uzyskać środki zewnętrzne to jest cenna uwaga. Wierzcie mi 

jeżeli ktoś ma jakieś takie cenne uwagi śmiało należy zgłaszać bo nikt nie jest alfą i 

omegą, że na wszystkim się zna i wszystko potrafi i umie. Tworzymy wspólną 

społeczność i korzystajmy z tego że mamy prawo wypowiedzi w tym kraju jeszcze Daj 
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Boże żeby jak najdłużej była ale żebyśmy mogli sobie wspólnie 

nawzajem pomagać i coś wspólnie coś tworzyć lepszego. 

Przewodniczący Rady Gminy – dziękuję.  Czy są jeszcze jakieś pytania? Jeżeli nie ma 

pytań to zamykam dyskusję. 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę. 

Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady III Sesji Rady Gminy.  

14.5. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi 

Gminy Raciążek   (12:45:29 - 12:46:30) 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania 

Wójtowi Gminy Raciążek 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 12:45:50 - 12:46:30 

typ głosowanie jawne 

imienne 

większość bezwzględna większość 

ustawowego składu Rady 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 
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4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Uchwała została podjęta 14 głosami ZA.  

Przewodniczący Rady Gminy pogratulował Wójtowi.  

Wójt Gminy Raciążek Pan Piotr Zabłocki - Proszę Państwa tylko słowo komentarza. 

Wotum zaufania jak Państwo na pewno już dobrze wiecie udziela się dla stanowiska 

Wójta Gminy nieimiennie. Jest to trochę nie chcę tu się wymądrzać prawnie jest tutaj Pan 

Mecenas akurat by wam to Państwo naprawdę doprecyzował ale sami dobrze wiecie 

dotyczy to 2023 roku gdzie Piotr Zabłocki jako Wójt gminy nie istniał jeszcze Mówiąc 

szczerze niemniej za udzielone absolutorium bardziej by się cieszył na pewno z tego 

absolutorium były wójt ale nie mniej świadczy to o powadze Państwa, powadze i kredytu 

zaufania, też wotum zaufania kredytu zaufania dla mnie że będąc mimo to tak postawione 

w dziwnej sytuacji prawnej jaka zaistniała udzieliliście Państwo wotum 

zaufania za 2023 rok mimo że na pewno duża część Państwa biła się w myśl na pewno z 

tym tematem dziękuję bardzo. 

15. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Gminy Raciążek za 2023 rok   (12:48:34 - 12:48:40) 

15.1. wystąpienie Wójta Gminy   (12:48:49 - 12:49:11) 

Wójt Gminy Raciążek - proszę Państwa jak w poprzednim przypadku dotyczy 

to 2023 roku. Niemniej w tym temacie opinie generalnie izby obrachunkowej też Państwo 

spotykaliście się na komisjach. Temat jest po prostu Wam znany i dlatego proszę o 



44 
 

przystąpienie do naszego procedowania bo z mojej strony po prostu to jest na tą chwilę 

wszystko.  

15.2. przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Włocławku o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Raciążek sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Raciążek za 2023 

rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,   (12:49:27 - 13:09:28) 

Skarbnik Gminy Raciążek Pani Beata Pietrzak odczytała opinie Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Włocławku – załącznik nr 1 do protokołu.  

15.3. przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania 

budżetu gminy Raciążek   (13:09:35 - 13:17:44) 

Radny Grzegorz Sobczak odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej – załącznik nr 2 do 

protokołu.  

15.4. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Raciążek z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Raciążek za 2023r.   (13:17:53 - 13:24:37) 

Radny Grzegorz Sobczak odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej – załącznik nr 3 do 

protokołu.  

15.5. przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Włocławku o wniosku Komisji Rewizyjnej w 

sprawie udzielenia absolutorium   (13:24:48 - 13:24:52) 

Skarbnik Gminy Raciążek Pani Beata Pietrzak odczytała opinie Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Włocławku – załącznik nr 4 do protokołu.  

15.6. wystąpienie przedstawicieli stałych Komisji Rady Gminy   (13:25:02 - 

13:25:19) 

15.6.1. opinia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego   (13:25:24 - 

13:25:29) 

Radna Marlena Kopaczewska - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowny Panie 

Wójcie komisja budżetu i rozwoju gospodarczego zaopiniowała budżet za 2023 

pozytywnie. Trzy głosy były za, 0 głosów przeciw i 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

15.6.2. opinia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ładu i 

Porządku Publicznego   (13:25:34 - 13:25:55) 
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Radny Łukasz Korubski - Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ładu i Porządku 

Publicznego zaopiniowała czterema głosami ZA. 

15.6.3. opinia Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw 

Społecznych   (13:26:03 - 13:26:07) 

Radna Marlena Wypij - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado czterema głosami za, jedna 

osoba się wstrzymała.  

15.7. dyskusja   (13:26:19 - 13:41:32) 

Radny Krzysztof Sadowski - Panie Przewodniczący, Panie Wójcie,, Państwo Radni 

troszkę mamy analogiczną sytuację tak jak przy raporcie, że rozmawiamy o 2023 roku 

gdzie tutaj wpływu na sytuację nie miał obecny Wójt. Ja w sesjach rady gminy biorę 

udział naprawdę długo. Jest to moja druga kadencja jako Radnego ale zanim zostałem 

radnym z ramienia straży uczestniczyłem w obradach sesji. Ja nie pamiętam chyba tak 

złego roku jak rok 2023. Jak zrozumiałe jest nie wykonywanie inwestycji z powodu braku 

środków dla mnie, to nie potrafię zrozumieć że mając brzydko mówiąc worki pieniędzy 

nie potrafimy ich wydawać. Tutaj przed nowym Wójtem nie lada wyzwanie żeby ten 

temat naprostować. Na pewno czytali Państwo wystąpienia pokontrolne Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z 10 czerwca to są trochę miażdżące i głównie 

to wszystko niestety tyczy się finansów. Jeżeli chodzi o realizację budżetu za rok ubiegły 

ten który poruszany był już na wcześniejszej sesji. Chciałem tylko się upewnić w ramach 

funduszu sołeckiego został zakupiony kontener na plac sołecki w miejscowości Turzno i 

czy ten kontener już dotarł? Czy wiemy coś więcej? Bo środki zostały wydatkowane, a 

tak naprawdę jesteśmy w półroczu nowego kolejnego roku, a chciałbym wiedzieć czy po 

prostu dotarł ten zakup? 

Kierownik IT Pan Maciej Malinowski - Panie Radny tutaj jeżeli chodzi o kwestie 

wydatkowania tak to była opłacona faktura proforma. Niestety jeszcze tego kontenera nie 

mamy. Zostało wezwanie ostateczne wysłane do tego człowieka. Daliśmy mu 

dwa tygodnie na dostarczenie zrealizowanie tego zadania. W przypadku gdy nie 

zrealizuje to będziemy żądać zwrotu pieniędzy i wkładów poniesionych jeżeli chodzi  

o te pieniądze za te pieniądze zostanie zakupiony kontener już u innej firmy jeżeli 

tak jak wspomnę w ciągu dwóch tygodni nie będzie to zrealizowane. 

Radna Agnieszka Gierszewska - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie ja 

jeszcze tutaj chciałam doprecyzować, a jaka była oryginalna umowa? Jaki to 

był termin? Ile to już jest po terminie? 

Kierownik IT Pan Maciej Malinowski – jeżeli chodzi o ten kontener, później powołał się 

na kwestie z problemem w jakimś porcie bo z tego z jego informacją z czego ten kontener 

z zagranicy później za jakiś czas przekazał mi informację że już jest wszystko w 

porządku, że będzie dostarczony do końca maja i tak ten termin przesuwał aż w końcu po 
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maju zacząłem do niego próbować się z nim skontaktować. Zacząłem dzwonić, pisać 

maile przestał się do mnie odzywać ten wykonawca stąd teraz w ubiegłym tygodniu 

wystosowaliśmy pismo do niego nie przepraszam w tym tygodniu na początku tego 

tygodnia pismo w związku z brakiem dostawy tego kontenera na adres firmy która to 

miała dostarczyć i czekamy na odpowiedź od tego człowieka. Gdy nie będzie w ciągu 

dwóch tygodni to tutaj już będziemy rozmawiali z prawnikiem i podejmowali środki 

prawne do tego żeby te pieniądze zostały nam zwrócone. 

Radna A. Gierszewska - A jak to było z wyborem tego wykonawcy? Tego 

dostawcy? Było jakieś kilka ofert? Czy jedna oferta?  

Kierownik IT Pan Maciej Malinowski - znaczy tak jak wspomniałem nie realizowałem 

tego. Ja tutaj w momencie kiedy wszedłem w coś co już było zamówione jeżeli chodzi o 

kwestie ofert. Trudno jest mi Pani teraz powiedzieć. Prawdopodobnie była wykonana 

/wykonane to zgodnie z prawem zamówień publicznych i tutaj prawdopodobnie też nie 

powiem. Mogę Pani odpowiedzieć później. Dokładnie mogę to przeanalizować 

ten przypadek ale prawdopodobnie to była kwestia wystawienia albo zapytania albo  

analizy rynku po prostu sprawdzenia cen u różnych dostawców ale. Tak jak mówię ja 

wtedy za to nie odpowiadałem więc powiem szczerze że już tutaj kwestie techniczne 

wyboru wykonawcy nie jestem w stanie przytoczyć. Gdyby Pani była zainteresowana 

tym tematem to może Pani albo do mnie podejdź albo w formie interpelacji, ponieważ 

nawet sama kwota jest troszeczkę nierealna jeżeli chodzi o kontener więc czy to było po 

prostu sprawdzane wcześniej ciężko mi powiedzieć. Była kwota która była przeznaczona. 

Kwota była przeznaczona z funduszu sołeckiego więc na jakieś 

kwocie musieliśmy się opierać. Ciężko mi powiedzieć. Wie Pani tutaj jeżeli chodzi o tą 

kwestię realizacji mogę Pani udzielić informacji ale musiałbym sprawdzić akta tej sprawy 

i wtedy będę w stanie coś więcej powiedzieć. 

Radna Monika Kozłowska - tutaj w odpowiedzi bo tutaj ja z ramienia mojego taty też 

pomagałam w wyborze tego konteneru. Po prostu byliśmy z Panem Buchalskim 

uzgodnieni tak, że my podpowiedzieliśmy co oni po prostu później sobie między sobą 

tam w  gminie ustalali, co jaki wybrali go i po prostu go opłacili i z tego co pamiętam ja 

jeszcze rozmawiałam z tym Panem z tej firmy wcześniej telefonicznie. Termin realizacji 

miał być od opłaty w ciągu Bodajże chyba 60 dni do realizacji. Nie do dostarczenia tego 

co pamiętam. 

Radny Łukasz Jeliński - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie jednym 

słowem mówiąc biorąc pod uwagę termin tak długiej realizacji i niechęć zrealizowania 

tego zamówienia jeżeli chodzi o ten kontener to jednym słowem padliśmy ofiarą oszusta. 

Więc to się chyba nadaje do złożenia zawiadomienia.  

Przewodniczący Rady Gminy – Dziękuję. Proszę o pytania? Jeszcze ja chciałem 

powiedzieć znaczy odnośnie różnych takich spraw, bo każdy nie dyskutuje, podejmuje 
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decyzja, nie konsultuje się z fachowcami czyli powiedzmy czy z ludźmi co się znają na 

rzeczy w danym temacie oczywiście. Poprzedni Wójt sobie robił takie samowolka to 

znaczy ja tak powiem znaczy zakupywał różne rzeczy za gotówkę było tak. W 

skrócie to co nie powinien tego robić, nie bo na przykład ciągnik czy tam kosiarka. 

Ciągnik 268 tysięcy przykładowo czy te włóko tam nie musiałem sprawdzić ale część 

zakupów porobił sam w ogóle  nie pytając się rady, nie pytając się rady o to jaki ten 

ciągnik kupić. Czy gdzieś jeszcze dotacje może by na niego poczekać trochę czy coś i 

później brakuje pieniędzy na co inne nie to tak wychodzi. Tak wychodzi jak się w ogóle 

nie rozmawia i podejmuje się decyzja. Nie mówię tam o koszu bo kosz tam na każdą 

rzecz można szukać, tylko że realizacji jeszcze powie że chcę wcześniej zapłatę to już 

jest taki czerwony sygnał, że coś chyba tak jest nie tak. Znaczy ja tak bym pomyślał nie 

bo to już sam o tym co on powiedział że chce zapłatę dopiero dostarczy. To trochę takie 

leciutko było podejrzane. Takich sytuacji się nie uniknie. Kto jest przezorny to jeszcze 

tego a nie że od razu zapłacić i tego. Były różne sytuacje zapłacenie za cały rok, faktury 

za ochronę zwierząt jak to bym powiedział i w marcu zapłacenia, a za cały rok to do mnie 

też kuriozum. Nie jednorazowo zapłacone coś co niewykonane bo był taki przypadek 

tutaj z tym dieslem z Aleksandrowa sławnymi. Taka sytuacja była. Nie to jest właśnie jak 

ktoś podejmuje sam decyzję i to bez konsultacji z radą z tym czy nawet z ludźmi 

znającymi się na rzeczy. Raczej długo byłoby można źle mówić o różnych rzeczach, bo 

tu jest dużo rzeczy. Tto jest porażka całkowita totalna ten budżet. Znaczy 

na wójta wiadomo bo Wójt jaki był to jeżeli ktoś go znał jak robił to wiedzą i Radni starzy 

wiedzą znaczy tylko że wina tak samo jest troszeczkę po stronie tych pięciu radnych, 

którzy zaczęli tamtą powiedzmy kadencję źle. Bo Jankowskiego wywalili sami, przejęli 

władzę cuda że robili ja tylko na to patrzyłem się śmiałem. Później raczej śmiałem się. Ja 

się odsunąłem całkowicie na bok od tego. Później tak jak mówiłem wcześniej nie 

nagrywane było, nie chodziłem na komisję budżetowe półtora roku czy dwa bo nie 

widziałem w ogóle sensu i tu jest tak samo. Nie tylko że Wójt Wójtem ale Radni tak samo 

Radni ta piątka co rządziła że tak powiem de facto to sobie popatrzcie 

co jak wykonanie budżetu jest. To nie tylko Krajewski jest winien tylko ta5 tak samo bo 

oni na to pozwalali. Przewodniczący cztery lata się nie odzywał w ogóle dopiero jak 

zajarzył że można startować na Wójta raptownie zmienił zdanie od jednej sesji zaczął 

walić na Wójta, normalnie jak z torpedy. Ja byłem zdziwiony co się stało, nie ale później 

po pół roku po roku patrzę startuje na Wójta to chodzi, świadczy o ludziach o działaniu. 

Nie, nie ma stabilności nie ma normalności. Tylko jest dużo jest dużo rzeczy takich na 

przykład że to chodzi o finanse. Właśnie tu, że zapłaci się za coś podejmie się decyzję o 

zakupie czegoś, a Radnym się przedstawia zmiany do budżetu de facto po 

tym po fakcie dokonanym bo to jest znaczy praktyka. To było od 20 lat nie od dzisiaj. To 

jest normalne. Rada jest organem uchwałodawczym, a Wójt jest 

wykonawczym, a tu role są raczej do tej pory były całkowicie odmienione nie i tak było 
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cały czas i na to nie miał nikt wpływu ale część Radnych się na to godzi po prostu i no 

i później tak się dzieje.  

Radny Grzegorz Sobczak -ja mam jeszcze może zapytanie Panie Przewodniczący nie 

wiem czy do Pani skarbnik. Pan coś wspomniał Panie Przewodniczący że tam za gotówkę 

na przykład ten ciągnik był kupiony. Rodzi się pytanie dlaczego za gotówkę? 

Skarbnik Gminy Raciążek – ciągnik rolniczy był kupiony na przelew z dotacji.  

Przewodniczący Rady Gminy - nie jest napisane że dotacja była w tym. Dlaczego tak jest 

zrobione? A subwencja to jest dofinansowanie? Czyli jak to się nazywa? To jest 

dofinansowanie? o nie jest dofinansowanie subwencja. Według mnie dofinansowanie to 

jest z programu jeżeli występujemy ale nie będę się kłócił. Ja nie jestem, mówię 

fachowcem tam jakąś żeby tu tego ale dla mnie to jest po prostu znaczy dużo można 

mówić to już jest nie Wójtem odpowiada bo tamten oczywiście. A kto ukaże 

tamtego Wójta? Bo jakby dostał od RIO która to nie sprawdza po 4 latach przyjeżdża i 

jeszcze i tamtego to nie byłoby takich sytuacji. Nie ma konsekwencji bo jeżeli zalecenia 

daje po roku przyjeżdżam najmniej znaczy po pół roku i przyjeżdżają sprawdzać jest 

zrobione ale jak ktoś przyjedzie za 4 lata to raz drugi trzeci to 12 lat mi no to 

już tych ludzi nie ma niektórych Ci co nie odpowiadają za to i tak się właśnie 

dzieje. Nie ma konsekwencji sprawdzania patrzenia i tak dale i to później są te straty 

finansowe różne, które ponosimy na takie rzeczy i wtedy brakuje na inwestycje ale to 

mówię to jest. Ja tutaj nie tego mówię tak jak jest, nie to się tutaj nikt nie będzie tu po 

prostu to zamiatał pod dywan czy coś nie tak jest i trzeba się tak powiedzieć. Taka jest 

prawda. Takie jest moje zdanie.         

 Czy są jeszcze jakieś pytania jeżeli nie ma to zamykam dyskusję.  

15.8. podjęcie uchwał:   (13:41:39 - 13:41:46) 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

15.8.1. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Raciążek za 

2023rok;   (13:41:52 - 13:42:38) 

głosowanie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Raciążek za 

2023rok; 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 28 czerwca 2024 r. czas 13:42:09 - 13:42:38 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 64.29 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
5 35.71 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta WSTRZYMAŁA 

SIĘ 

2 Gierszewska Agnieszka WSTRZYMAŁA 

SIĘ 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir WSTRZYMAŁ SIĘ 

7 Kozłowska Monika WSTRZYMAŁA 

SIĘ 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof WSTRZYMAŁ SIĘ 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 
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Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

 

15.8.2. w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Raciążek za 2023 rok.   (13:43:29 - 13:44:52) 

głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Raciążek za 2023 rok. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 13:44:11 - 13:44:52 

typ głosowanie jawne 

imienne 

większość bezwzględna większość 

ustawowego składu Rady 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 85.71 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
2 14.29 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta WSTRZYMAŁA 

SIĘ 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 
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7 Kozłowska Monika WSTRZYMAŁA 

SIĘ 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Przewodniczący Rady Gminy – uchwała została podjęta 12 głosów ZA, 2 wstrzymujące 

się, tzn. bezwzględną większością głosów.  

Przewodniczący Rady Gminy pogratulował Wójtowi udzielenia absolutorium.  

Wójt Gminy Raciążek - proszę Państwa znów słowo w tym temacie chciałbym zabrać. 

Wiem że to jest też taki pewien kredyt zaufania wobec mnie, mojej osoby jako Wójta bo 

dlatego że zdajecie sobie z tego sprawę po prostu, że nie uczestniczyłem nie, 

odpowiadałem za konstrukcję i wykonanie tego budżetu za ubiegły rok i wiem że 

mogliście też inaczej też głosować jako Radni bo macie też różne też te swoje tam 

zastrzeżenia i obiekcje różne ale nie mniej dziękuję za to że podeszliście do tej sprawy 

bardzo merytorycznie i głosowaliście tak jak po prostu stało się w głosowaniu, że nie 

ugraliście powiedzmy mnie za błędy mojego poprzednika. Dziękuję bardzo 

Przewodniczący Rady Gminy - ja w imieniu Radnych, całej Rady Gminy, gości  

i mieszkańców w ogóle wszystkich urzędów. Chciałbym wręczyć te kwiatki jako wyraz 

właśnie zaufanie na przyszłość kredyt taki zaufania żebyś działał dobrze  

i sprawiedliwie.  

Wójt Gminy Raciążek podziękował za wręczone kwiaty. Powiedział, że drzwi zawsze są 

otwarte do rozmów także zaprasza wszystkich do rozmowy. Dziękuję bardzo.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad 

sołeckich w Gminie Raciążek   (13:47:48 - 13:49:53) 

16.1. wystąpienie Wójta Gminy   (13:50:00 - 13:50:58) 

Wójt Gminy Raciążek - Wysoka Rado, drodzy sołtysi, zaproszeni goście. Jak Państwo 

zdajecie sobie sprawę wszyscy kwestia zmiany w wyborach samorządowych, także 
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dotyczy po części zgodnie ze statutem sołtysów musimy dokonać wyboru sołtysów w 

ciągu trzech miesięcy od pierwszego posiedzenia Rady. Jest to termin zawity w tym 

przypadku do 6 sierpnia dlatego podjęliśmy decyzję żeby w miesiącu w lipcu, to jest taki 

okres troszeczkę wakacyjny zdajemy sobie z tego sprawę ale nie my zarządzamy daty 

wyborów i chcemy te wybory w miesiącu właśnie lipcu przeprowadzić tutaj. Biuro Rady 

zarówno i sołtysi byli w kontakcie też z Panem też zastępcą Wójta jeśli chodzi o terminy 

ustalania tych zebrań. Myślę że było pewne to problem żeby ustalenie takich terminów 

żeby to Wszystkim pasowało. Ja postaram się ze swojej strony też na 

tych zebraniach wszystkich uczestniczyć. Chyba że będzie jakaś kolizja terminowa to 

wtedy z góry przepraszam jeśli się tam nie znajdę ale tak staraliśmy się te terminy ustalić, 

żeby moja obecność na tych zebraniach była konieczna. Ze swojej strony to chyba na tą 

chwilę tyle nie wiem czy coś tam jeszcze Panie Michale Pan coś jeszcze do tego doda. 

Znaczy mi się wydaje że to jest już zgodnie ze statutem, terminy zarządzone 

harmonogram Państwo macie wyborów w załączeniu chyba do uchwały czy nie macie. 

Ja terminy ewentualnie mam, to jeśli chcecie Państwo mogę podać.  

Przewodniczący Rady Gminy - Harmonogram zaplanowanych zebrań Wiejskich w celu 

dokonania wyboru sołtysa sołectwa i Rady Sołeckiej w 2024 roku: 

1. 8.07.2024 rok o godzinie 10 Dąbrówka  

2. 8.07.2024 godzina 17.00 Raciążek; 

3. 10.07.2024 o godzinie 17.00 Turzno; 

4. 11.07.2024 o godzinie 17.00 Niestuszewo; 

5. 16.07.2024 o godzinie 16.00 Podzamcze  

6. 18.07.2024 o godzinie 17 Turzynek  

7. 25.07.2024 o 17:30 Podole 

8. 26.07.2024 o godzinie 17:30 Siarzewo; 

16.2. dyskusja   (13:51:26 - 13:52:40) 

- otwieram dyskusję i proszę o pytania. 

Radny Krzysztof Sadowski - Panie Przewodniczący moja prośba taka żeby jak 

najszybciej znalazło się też to na BIPie bo to że odczytaliśmy to na sesji i radni zostali 

zapoznani z terminami to jedno. Żeby ta informacja trafiła do mieszkańców żeby 

opublikować cały ten harmonogram w BIPie. Ten BIP swoją drogą też trochę nadal kuleje 

i to jest taki temat też poruszany od lat. Jest dużo tam braków w tym BIPie 

Wójt Gminy Raciążek – Może na to by zrobić odświeżyć żeby nawiązywał też do 

bieżących akurat tematów niemniej jeszcze jeśli chodzi to o tą sprawę z wyborami sołtysa 
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związanymi mi się wydaje że skserujemy te harmonogramy i damy do wiadomości w 

sposób zwyczajowo przyjęty.  

Przewodniczący Rady Gminy - na BIPie by trzeba uporządkować, usystematyzować tam 

żeby było takie bardziej czytelne. Jasne żeby nie szukać. Nie cudować żeby jakąś 

informację dać.  

Przewodniczący Rady Gminy - Czy są jeszcze jakieś pytania jeżeli nie ma to 

zamykam dyskusję. 

16.3. podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad 

sołeckich w Gminie Raciążek   (13:52:50 - 13:55:09) 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i 

rad sołeckich w Gminie Raciążek 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 13:54:10 - 13:55:09 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 
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4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości 

w miejscowości Siarzewo   (13:55:45 - 13:59:35) 

17.2. wystąpienie Wójta Gminy   (14:20:39 - 14:24:10) 

Wójt Gminy Raciążek - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Drodzy goście sołtysi 

temat dotyczy wykupu gruntu w miejscowości Siarzewo, Siarzewo gdzie po prostu już 

droga jest. Tak nieodpłatnie na gminę. Przepraszam przejęzyczenie. Przepraszam bardzo, 

przepraszam nieodpłatnego nabycia nieruchomości. Ja mówię że temat już jest znany z 

tego względu, że było zaczęte procedowanie nastąpiło już poprzedniej kadencji ale 

szczegóły to będą tutaj pan Maciej będzie wiedział kierownik techniczny.  

Kierownik IT Pan Maciej Malinowski - tutaj w programie sesji jest błąd bo tutaj jest w 

miejscowości Raciążek ale w projekcie uchwały z tego co tutaj znaleźć jest prawidłowo 

wpisana miejscowość Siarzewo. Chodzi znaczy nie wiem czy tutaj jest konieczna zmiana 

w porządku obrad. 

Radca Prawny – trzeba zmienić porządek obrad, poddać pod głosowanie.  

Przewodniczący Rady Gminy - proszę o zmianę porządku obrad do punktu 17 

odnośnie złego zapisu. Nie jest to w miejscowości Raciążek tylko jest to nieruchomość 

w miejscowości Siarzewo i proszę o głosowanie na portalu.pl. Prawidłowo powinno 
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brzmieć podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości w 

miejscowości Siarzewo. 

17.1. dokonanie zmiany w pkt 17 zmiany nazewnictwa - podjęcie 

uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości w 

miejscowości Siarzewo   (13:59:41 - 14:00:53) 

głosowanie dokonanie zmiany w pkt 17 zmiany nazewnictwa - podjęcie 

uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości w 

miejscowości Siarzewo 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 13:59:44 - 14:00:53 

typ głosowanie jawne 

imienne 

większość bezwzględna większość 

ustawowego składu Rady 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 
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8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej nie głosował 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Przewodniczący Rady Gminy - ze względu na usterkę techniczną głosuję ustnie-  jestem 

za. Zmiana przeszła głosami 14 za 0 przeciw i zero wstrzymujących się.  

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę. 

Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady III Sesji Rady Gminy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy - proszę Panie Maćku trochę objaśnić nam o tym nabyciu 

tej nieruchomości tak Radni tu nie dostali mapki i mapka powinna być w materiałach. 

Kierownik IT- Szanowni Radni proszę spojrzeć tutaj na nasz telewizor. To chodzi 

o tą działkę. Działka jest na Siarzewie na tak potocznie nazywanej górce. To jest droga. 

Tutaj mamy drogę od strony ulicy Nieszawskiej. Tu jest ulica Nieszawska poniżej chodzi 

o działkę która w dalszej kolejności doprowadza do wału łączy się z działką naszą 

Gminną drogą gminną i tak w zasadzie to jest tyle. Pierwsza część działki tutaj, początek 

działki już stanowi drogę ale, że tak się wyrażę jest teraz w rękach prywatnych 

to za zielonym odcinkiem to jest droga prywatna. Ten sam właściciel, który chce nam 

oddać tą drogę chce nam przekazać tą drogę jest też właścicielem tej działki następnej, 

której tu kawałek widzim. Fizycznie jest to droga gruntowa nieutwardzona, po prostu taka 

wyjeżdżona droga przez użytkowników.  

Wójt Gminy - Temat rozpoczęty mówię mi się wydaje docelowo myślę, że wcześniej czy 

później będą nas atakować żeby tą drogę przejąć aż do samej tej drogi co biegnie 

przedłużenie ulicy Słońsk Górny, biegnie tam wzdłuż wału przeciwpowodziowego. Ta 

droga biegnąca na Siarzewie tam w kierunku tam gdzie ********** mieszka i tak dalej 

i tak dalej. Przepraszam to jest ta droga biegnąca właśnie przedłużenie ulicy Słońsk 

Górny w Ciechocinku to jest droga też tamta co ja mówię i ta droga co tu jest praktycznie 

docelowo będzie kiedyś łączyła się z tamtą drogą. Na tą chwilę chodzi o to zakreślone 

żółtym kolorem bo jak dobrze chyba rozumuję Panie Maćku że to żółtym to po prostu 

jest teren, który chce nam właściciel przekazać tak?  
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Kierownik IT - zgadza się, na żółto to jest ta działka która którą chce nam przekazać 

właściciel. Jeszcze dodam, że sam ten początek tej działki który jest jakby częścią drogi 

jest około 53 metrów kwadratowych to już fizycznie w tym momencie stanowi drogę po 

której tutaj mieszkańcy się już poruszają. 

17.3. Przedstawienie opinii przez Komisję Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego   (14:24:15 - 14:24:46) 

Radny Łukasz Korubski - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado komisja rolnictwa 

Ochrony Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego negatywnie zaopiniowała przyjęcie 

tej działki czterema głosami przeciw. Gdyby ta działka rzeczywiście łączyła te dwie drogi 

można by tą kwestię rozważać. Na tą chwilę negatywnie absolutnie 

rozpatrzyliśmy to.  

17.4. dyskusja   (14:24:53 - 14:31:32) 

Radny Krzysztof Sadowski - Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Radni ja 

mam tylko pytanie czy były prowadzone rozmowy z właścicielem tego gruntu na temat 

oddania przekazania gruntu tak żeby poprowadzić tą drogę żeby faktycznie łączyła się od 

ulicy Nieszawskiej, aż do przedłużenia Słońsk Górny bo tak weźmiemy sobie w 

użytkowanie taką ślepą ulicę, nie przelotową  i to średnio rozwojowo wygląda.  

Wójt Gminy Raciążek - proszę państwa więc tak mówię jak to rzeczywiście wygląda z 

mojej perspektywy mojej osoby. Otóż ja to odziedziczyłem tą sprawę na etapie już 

praktycznie finalizowania kwestii przejęcia. W dyskusjach nie uczestniczyłem to jest 

temat z połowy gdzieś mówię początek maja. Pierwsza wersja gdzie po prostu była 

sprawa już rozpoczęta w miesiącach i kontynuowana. Jak rozmowy się toczyły nie jestem 

w stanie powiedzieć. Ja uczestniczę w tym całym procesie że tak powiem tutaj dzisiaj 

procedujemy od etapu gdzie już jest praktycznie zrobiony był projekt tej uchwały na 

przejęcie nieodpłatne.  

Kierownik IT - jeżeli chodzi o tą drogę to historia tego wniosku wygląda następująco. 

Właściciele zgłosili się do nas z prośbą o to żebyśmy przejęli tą drogę. Przekazali nam 

informację że w latach 90 była podjęta uchwała która na to zezwalała. My takiej uchwały 

nie znaleźliśmy. Właściciele też nie przedstawili nam tej uchwały potwierdzającej jakby 

tą kwestię że zostało coś takiego przez radę ówczesną Gminy 

podjęte. Więc powiedzieliśmy mieszkańcom że mogą wystąpić z wnioskiem o to żeby 

tą drogę przekazać gminie. Jeżeli chodzi o rozmowy na temat dalszej części drogi- nie 

prowadziliśmy tych rozmów. Być może to był błąd ale też trzeba wziąć pod uwagę to że 

właściciel musiałby, właściciel bądź też Gmina w zależności jeżeli jakby to dalej 

wyglądało należałoby w każdym bądź razie wydzielić dalszą część działki i wydzielić ją 

pod drogi. Więc jeżeli właściciel podniósł żeby jakieś koszty związane z tym żeby dalszą 

część wydzielić pod drogę to by się wiązało z jakimiś kosztami. I teraz jeżeli podzieliłby 
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tą działkę z przeznaczeniem na drogę też wtedy ktoś musiałby że tak 

się wyrażę za to zapłacić. Nie wiem czy tutaj nie rozmawialiśmy z właścicielem na ten 

temat. Możemy do tej rozmowy jak najbardziej wrócić. Jeżeli tutaj Rada wyrazi 

takie zainteresowanie. 

Radny Łukasz Jeliński - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie mam takie 

pytanie - bo te prostokąciki niebieskie, które tam mamy po prawej stronie czy to 

rozumiem że są nowe działki do sprzedaży? Czy to pod nowe domy, domostwa? 

Kierownik IT – tak, to są działki wydzielone.  

Radny Ł. Jeliński - To tutaj się narzuca druga kwestia bo czy to nie jest tak, że właściciel 

tej drogi chce się pozbyć drogi tylko i wyłącznie dlatego, że powiedzmy przyszłościowo 

zaczną się tam budowy nowych domów i wiadomo droga będzie ulegała jakiejś zmianie, 

zniszczeniu i potem będzie to wymagało naprawy, usunięcia szkód od urzędu gminy? 

Więc to też jest kwestia którą trzeba rozpatrzyć. 

Radna A. Gierszewska - ja mam pytanie odnośnie tej pierwszej części drogi 

od ulicy Nieszawskiej. Czy ona jest wykonana? W jakim stanie istnieje ? Nawierzchnia 

jaka jest? 

Kierownik IT - pierwsza część drogi od ulicy Nieszawskiej jest drogą utwardzoną, jednak 

to jest utwardzenie polegające na wykonaniu tej nawierzchni z frezowiny, która była 

walcowana bodajże dwa lata temu. Nie w tamtym roku tylko dwa 

lata temu było wykonywane takie kompleksowe utwardzenie tej nawierzchni.  

Przewodniczący Rady Gminy - Wszystko składa mi się w całą całość znaczy teraz 

jakoś to powiedziałeś. 

Radny K. Sadowski – Szanowni Państwo ja uważam że i tak poniesiemy koszty. Jeżeli 

chodzi o nawet o wydzielenie dalszego odcinka drogi, wiadomo że jest to jakiś koszt ale 

koszty prędzej czy później przy przejęciu tej drogi będą następowały chociażby już 

wejdziemy w utrzymanie zimowe dróg i tym podobne. Nam powinno zależeć na tym aby 

nasza gmina się rozwijała, żeby ściągało się tutaj jak najwięcej nowych mieszkańców. Co 

za tym idzie zwiększała się też zabudowa. Jednak przy przejmowaniu gruntów pod drogi 

powinnyśmy patrzeć troszkę szerzej tak żeby właśnie w perspektywie czasu. Cały ten 

teren można zabudować i żeby tworzył jakiś 

sensowny ciąg komunikacyjny dlatego byłbym za jeżeli byśmy rozmawiali o odcinku tej 

drogi od ulicy nieszawskiej aż do Słońsk Górny w całości, a jeżeli chodzi tutaj o 

fragment to wygląda to trochę słabo. 

Radny S. Kosmal - znaczy ja bym chciał dodać jedno, rzeczy które już 

pewnie mówiłem na sesji każdy z nas chciałby na pewno mieszkać przy drodze nie wiem 

asfaltowej, zaopatrzoną w oświetlenie, w kanalizację i tak to powinno być 

ale to musimy sobie też zdać sprawę z tego że nawet nieodpłatne przejęcie drogi przy 
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sprzedaży działek i budowie się tam nowych lokatorów spowoduje to że nie 

odgonimy się od pism odnośnie zrobienia kanalizacji, asfaltu, oświetlenia i tak dalej i tak 

dalej na co nas po prostu nie stać.  

Przewodniczący rady Gminy – Dziękuję. Czy ktoś ma jakieś pytania? Jeśli nie to 

zamykam dyskusję. 

17.5. podjęcie uchwały.   (14:31:37 - 14:32:59) 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

głosowanie podjęcie uchwały. 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: odrzucono 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 14:32:17 - 14:32:59 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 1 7.69 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 10 76.92 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
2 15.38 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta PRZECIW 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz PRZECIW 

4 Kopaczewska Marlena Malwina PRZECIW 

5 Korubski Łukasz Mikołaj PRZECIW 

6 Kosmal Sławomir PRZECIW 
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7 Kozłowska Monika WSTRZYMAŁA 

SIĘ 

8 Mania Marzena PRZECIW 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena PRZECIW 

11 Sadowski Krzysztof WSTRZYMAŁ SIĘ 

12 Sobczak Grzegorz PRZECIW 

13 Sobociński Andrzej nie głosował 

14 Szymańska Monika PRZECIW 

15 Wypij Marlena Stefania PRZECIW 

Radny Andrzej Sobociński ze względu na problemy techniczne oddał głos ustnie – 

przeciw. Uchwała nie została podjęta – 11 głosów przeciw, 1 głos ZA, 2 głosy wstrzymał 

się.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej 

Mobilności Miejskiej dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Torunia 

– SUMP dla MOFT do roku 2030 (z perspektywą do roku 

2040)   (14:34:12 - 14:35:37) 

18.1. wystąpienie Wójta Gminy Raciążek   (14:35:42 - 14:37:46) 

Wójt Gminy Raciążek - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado zapis treści tej uchwały 

tak może kosmicznie trochę brzmi, może straszyć ale postaram się wyjaśnić o co tu 

chodzi. Jak Państwu wspomniałem gmina od kilku lat bodajże od 2000 chyba 2020 roku 

przystąpiła do takiej grupy czterech powiatów powiatu golubsko-dobrzyńskiego, powiat 

aleksandrowski, powiat ziemski toruński i czwarty też powiat też na terenie na terenie 

gdzieś koło Torunia już uciekło mi z głowy akurat ale to mniejsza z tym. Cztery powiaty 

miasto Toruń założyły taki obszar mobilny zintegrowany dla zintegrowanych takich 

inwestycji terytorialnych to się tak nazywa jednym skład tego wchodzą wszystkie Gminy 

tych gmin bodajże jest 35. Jak pamiętam między innymi dzisiaj też w tym temacie jest 

też pani od nas Pani Ewa pojechała bo to tak terminy się jakoś zazębiają, że nie zawsze 

wszędzie jestem w stanie być. My należymy do tego do tego MOFTu jak to w skrócie 

nazywam MOFT gdzie będziemy starali się też ośrodki pozyskać w ramach tego właśnie 

tego systemu tego MOFTu. Tam między innymi już wcześniej były zapisy dotyczące tego 

modernizacji. Ja będę chciał trochę to zmodyfikować, między innymi o elementy 

infrastruktury bo na tą chwilę to jest tam bardziej było i szliśmy w termomodernizację, 
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kwestie takie powiedzmy prospołeczne, aczkolwiek też są 

na pewno ważne ale na pewno państwa też będzie interesowało to żebyśmy z tego 

MOFTu starali się pozyskiwać środki między innymi także na wymianę tam były są 

środki przeznaczone na wymianę punktów cieplnych nawet docieplenia, wymiany 

instalacji gazowej i tak dalej. Idąc dalej tym tokiem rozumowania jak tutaj żeśmy 

wspólnie wcześniej rozmawiali tutaj Pan Mirosław też rzucił, że plany wymagane pewne 

dokumenty. Jednym z takich elementów między innymi które będzie się wiązał z 

pozyskaniem środków między innymi jest taki ten plan zrównoważonej mobilności 

miejskiej- wiąże się z tym, że na pewno już wiemy że miasto Toruń planuję budować 

ścieżki rowerowe w kierunku Ciechocinka, Nieszawy, Raciążka. Są na to też 

przewidziane tutaj te nie wiem na jakim etapie oni są jeszcze bo to jest wszystko jeszcze 

w powijakach. Ja do końca nie jestem zorientowany bo nie uczestniczyłem w tych 

posiedzeniach na poprzednich kadencjach tego MOFTu, niemniej w dniu wczorajszym 

zawiązały się stale nowe władze bo część ze starych akurat tam wójtów przedstawicieli i 

starostów. W tym okręgu naszym tutaj tego MOFTu i na pewno będę na bieżąco to 

monitorował żeby te pieniądze jakieś tam uszczerbek tego trafił też do gminy Raciążek. 

Między innymi też w tym celu służy właśnie przyjęcie tego planu zrównoważenie 

mobilności miejskiej dla miejskiego obszaru funkcjonalnego Torunia, tym bardziej że nie 

wiem ale zdaję sobie z tego sprawę bo z Panem burmistrzem już Ciechocinka żeśmy to 

przedyskutowali odnośnie tej naszej trasy że tak powiem autobusowej typu Raciążek 

Ciechocinek. Temat na razie w tym roku jest praktycznie nie do ugryzienia bo wymaga 

szeregu papierów gdzie zaangażowane musi być starosta, a także wojewoda i między 

innymi jest jednym z tego elementu będzie też właśnie potrzebny ten plan też mobilności, 

dlatego też chcemy wywołać taką uchwałę. To jest to co wiedzę moja na tą chwilę 

posiadam dlatego wnioskuję o przyjęcie tego planu. 

18.2. przedstawienie opinii przez Komisję Kultury, Oświaty, Sportu i 

Spraw Społecznych   (14:37:50 - 14:37:56) 

Radna Marlena Wypij Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw 

Społecznych – komisja 4 głosami Za pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

18.3. dyskusja   (14:38:01 - 14:38:06) 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w procedowanej sprawie. Czy są jakieś 

pytania? Jeżeli nie to zamykam dyskusję.  

18.4. podjęcie uchwały   (14:38:14 - 14:40:08) 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

głosowanie podjęcie uchwały 
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jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 14:39:41 - 14:40:08 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej nie głosował 

14 Szymańska Monika ZA 
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15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Ze względu na problemy techniczne Radny Andrzej Sobociński oddał głos ustnie – głos 

ZA. Uchwała została przyjęta 14 głosami ZA.  

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Raciążek   (14:40:38 - 14:41:14) 

19.1. wystąpienie Wójta Gminy   (14:41:19 - 14:43:52) 

Wójt Gminy Raciążek -Panie Przewodniczący, Wysoka Rado regulamin o którym tutaj 

jest mowa jest po prostu jednym z elementów jak tutaj rozmawialiśmy z dokumentów też 

koniecznych żeby ta gmina prawidłowo działała i prosperowała. Regulaminów jest 

troszkę, planów też troszkę rzeczy które są wynikające ze zmiany są raczej rzeczami 

kosmetycznymi w tym regulaminie niemniej zachodzi konieczność żeby to wszystko 

uporządkować szczegóły tutaj proszę żeby Pan Kierownik, bo na bieżąco był w tym 

temacie. 

Kierownik IT - Jeżeli chodzi o regulamin tak naprawdę tutaj jest dużo kwestii 

kosmetycznych, wyprostowania tego żeby ten regulamin też poprawić,  

ale są takie trzy rzeczy o których chciałbym tutaj może troszeczkę więcej powiedzieć. 

Pierwsza z tych rzeczy to zmiana jest wymuszona koniecznością do określenia 

częstotliwości odbierania nieczystości ciekłych, która zgodnie z ustawą o utrzymaniu 

czystości porządku w gminach określona została w przypadku szamb raz na pół roku, w 

przypadku przydomowych oczyszczalni ścieków raz na dwa lata i tutaj w naszym w 

naszym regulaminie było to określone i dla szamp i dla przydomowych oczyszczalni 

ścieków raz na pół roku więc tutaj była konieczność tej zmiany. Następna zmiana to jest 

dokonano w tym regulaminie oddzielenia frakcji popiołu od frakcji odpadów 

zmieszanych i to w dalszej kolejności przy następnym przetargu może pozwolić na 

obniżenie ceny za zagospodarowanie jednej tony odpadów zmieszanych i my jesteśmy 

jedną z ostatnich gmin chyba tylko Waganiec jest jeszcze, która ma zmieszane Popiół i 

frakcje zmieszaną. Tutaj z informacji których jakby nasz pracownik merytoryczny 

powziął większość gmin gdzie taka zmiana została dokonana czyli rozdzielenie tych 

frakcji to wiązało się z oszczędnościami dla gminy w dalszym później w następnych 

przetargach i trzecia rzecz wprowadzono limity odpadów przyjmowanych w punkcie 

PSZOK i tutaj jeżeli chodzi wcześniej była tylko ilość gruzów określona do jednej tony, 

teraz w tym zestawieniu są też przepraszam w tym regulaminie zostały wprowadzone też 

limity na bioodpady i gabaryty oraz opony. Chodzi tutaj o rzeczy które 

dostarczamy, mieszkaniec dostarcza do punktu PSZOK. Jeżeli są jakieś pytania to w 

miarę mojej wiedzy odpowiem na nie.  
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19.2. Przedstawienie opinii przez Komisję Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ładu i 

Porządku Publicznego   (14:43:57 - 14:44:20) 

Radny Łukasz Korubski - Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ładu i Porządku 

Publicznego zaopiniowała czterema głosami ZA. 

19.3. dyskusja   (14:44:24 - 14:48:20) 

Przewodniczący Rady Gminy - ja mam takie pytanie to ile tych opon można 

po prostu oddać? 

Kierownik IT - tutaj dobre głosy słyszę z sali jest to 8 opon w skali roku od samochodów 

osobowych, tylko samochody osobowe. Niestety punkt selektywnej zbiórki odpadów 

tutaj musieliśmy się też dostosować do ich do tego co nie odbierają jeżeli chodzi o odpady 

rolnicze nie są one odpadami jak to się komunalnymi więc tutaj nie wchodzą one w ten 

zakres, znaczy wielkość tej opony nie ma znaczenia tylko że nazwa tak bo tu chodzi o 

opony samochodowe więc tu chodzi o nazwę i z tego względu, że to znaczy ciężarowe 

też nie ciężarowe nie jest od samochodów osobowych. Tutaj też jeszcze raz zaznaczam, 

że chodzi o odpady które dostarczamy do PSZOKu bo będzie też zbiórka odpadów 

wielkogabarytowych z terenu gminy i tutaj jakby  tego limitu nie ma ale jeżeli chodzi o 

te które dostarczyliśmy na PSZOK to są gabaryty do pół tony na gospodarstwo.  

Przewodniczący rady Gminy - i teraz taki co nie płaci za śmieci to znaczy na koszt gminy 

może zawieźć, bo kto go sprawdzi? 

Kierownik IT - mogą dostarczyć na przykład odpady, Ci którzy są mieszkańcami naszej 

gminy. Jeżeli ktoś nie płaci za odpady,  nie możemy zakładać że musimy założyć że 

wszyscy mieszkańcy będą za to płacili. Jeżeli mieszkańcy nie płacą za odpady tutaj 

musimy dokonać windykacji, wezwać do uiszczenia tych odpadów i taka jest ścieżka. My 

nie możemy zabronić mieszkańcom wywożenia odpadów.  

Przewodniczący Rady Gminy -to też jest złe bo jeżeli powinna być lista ci co nie płacą i 

od takich ludzi nie powinno być przyjmowane powiedzmy tam tak samo,  bo ten PSZOK 

Gmina opłaca czy kto to płaci za to? czy w cenie mamy?  

Kierownik IT - PSZOK jest opłacany przez gminę, ale nie tutaj nie jestem też specjalistą 

w tej dziedzinie nie chcę Pana Przewodniczącego wprowadzić w błąd 

ale według mnie według tych informacji które posiadam my nie możemy nie mamy prawa 

do tego żeby zabronić mieszkańcom albo nie odbierać od nich odpadów musimy to 

zrobić, a mieszkaniec ma obowiązek zapłacić zgodnie z taryfą która zostaje przyjęta przez 

Radę Gminy.  

Radny Grzegorz Sobczak - Panie Przewodniczą, Panie Kierowniku czy aby na pewno 

tam jest gdzieś zapisane że to jest od samochodu nie od gospodarstwa domowego ta liczba 

osób opon składowanych?  
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Kierownik IT - Znaczy jeżeli chodzi o opony mam tutaj zapisane że to jest 8 sztuk jeżeli 

mogę to doprecyzować bo tak jak mówię tutaj pracownik merytoryczny nie mógł z nami 

być, jeżeli pozwoli Pan to najczęściej to jest tak jednak że od gospodarstwa domowego 8 

prawdopodobnie. Być może jest to od gospodarstwa. Pan pozwoli to ja 

się po prostu dowiem i za chwilkę Panu odpowiem. 

Przewodniczący Rady Gminy - Czy są jeszcze jakieś pytania jeżeli nie ma to 

zamykam dyskusję.  

19.4. podjęcie uchwały   (14:48:25 - 14:49:42) 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

głosowanie podjęcie uchwały 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 14:49:07 - 14:49:42 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 
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6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 

8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej nie głosował 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Ze względu na problemy techniczne Radny Andrzej Sobociński oddał głos ustnie – głos 

ZA. Uchwała została przyjęta 14 głosami ZA.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenie usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi   (14:50:08 - 14:50:34) 

20.1. wystąpienie Wójta Gminy   (14:50:38 - 14:52:03) 

Wójt Gminy - Drodzy goście ta uchwała którą zamierzamy wywołać jest generalnie 

kolejną z tego typu uchwał nawiązującą do podjętej uprzednio. Jest to jedna z tych 

porządkujących uchwał którą dotyczy też między innymi uporządkowania i generalnie 

całego tego systemu odbierania odpadów komunalnych i ich zasad.  

Kierownik IT -  tutaj następnie doprecyzuje to co, o to pytanie które padło podczas 

ostatniej dyskusji. Te limity, które są wywołane to są limity na gospodarstwo 

domowe. Jeżeli chodzi o to to ta uchwała właśnie precyzuje tą ilość odpadów które można 

oddać do PSZOK i kwestie związaną z rozdzieleniem frakcji popiołu i kwestie 

związaną z rozdzieleniem tej frakcji zmieszanej na zmieszaną.  

20.2. Przedstawienie opinii przez Komisję Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego   (14:52:08 - 14:52:40) 

Radny Łukasz Korubski - Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ładu i Porządku 

Publicznego zaopiniowała czterema głosami ZA. Jeszcze chciałbym tak dodać od siebie 
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że bardzo dobrze się stało, że będzie odbiór gabarytów co prawda tylko raz w roku ale 

wcześniej nie było tego w ogóle. Był to duży problem, a teraz zostaje w jakimś stopniu 

rozwiązany. 

20.3. dyskusja   (14:52:43 - 14:56:57) 

otwieram dyskusję proszę o pytania.  

Radny S. Kosmal - Panie Wójcie, Szanowna Rado przy okazji tematu śmieci chciałem 

się zorientować czy gmina ma jakiś plan odnośnie ściągalności zadłużenia za śmieci bo 

jak wiadomo już od dawna egzekucja komornicze idą jak krew z nosa po 

prostu? 

Wójt Gminy Raciążek - Wysoka Rado, Drodzy goście plan na tą chwilę, który tu jestem 

może on nie jest tak wydumany, może wypieszczony ale jest otóż przystąpiliśmy do takiej 

bardziej intensywnej po prostu zbiórki zaległości za te odpady i to przynosi na razie dosyć 

skuteczną wersję. Tutaj Pani Skarbnik może mnie sprostować ale na pewno ściągnęliśmy 

kilkanaście jeśli już nie dziesiąt tysięcy zaległości które były praktycznie w poprzednim 

okresie mało ściągalne. Idzie to dobrze. Sprawa jest cały czas jak to powiemy rozwojowa 

bo upomnienia poszły w teren, trochę straszymy ludzi może to nieładnie straszyć ludzi 

ale pewne obowiązki obywatel też mieszkaniec musi posiadać bo w imię czego wiadomo, 

że jeśli ktoś nie będzie płacił to później to się rozbija na pozostałych ludzi i płacą to 

korzysta po prostu z tego dobrodziejstwa to 

nazwę, chociaż to nie jest dobrodziejstwa to normalna rzecz, też musi płacić podobnie 

zresztą będzie też z innymi. Akcja ruszyła w sumie od niedawna bo ok. trzech tygodni 

ale pewne skutki już to wymierne finansowe przynosi. 

Radna A. Gierszewska - Panie Przewodniczący Wysoka Rado, Panie Wójcie, zebrani 

goście ponieważ w tej uchwale jest mowa że paragraf pierwszy, że uchwalamy odbiór 

tych odpadów i w zamian za uiszczoną przez właścicieli opłatę ale nie ma paragrafu który 

mówi co się dzieje kiedy te opłata nie zostaje uiszczona, a my nie możemy nie odebrać 

właśnie czy powinno być coś ponad to jakiś zapis dodatkowo.  

Wójt Gminy Raciążek – to jest sprecyzowane z tymi śmieciami że nakłada się obowiązek 

na Gminę, że gmina ma tak wyegzekwować od mieszkańca, że on ma to zapłacić. To że 

powiedzmy on nie będzie płacił nie oznacza że tych śmieci nie należy 

od niego odbierać. To jest niestety to tak skonstruowane, a ustawodawca w założeniu 

trafnie to dosyć dla siebie zrobił że po prostu ma być porządek odbieraniem śmieci, 

odpadów ogólnie nazwę nie śmieci tylko odpadów i za to po prostu gmina odpowiada i 

dzięki jej sprawności i przyjętym rozwiązaniom to do niej to należy ta rola żeby tak to 

zorganizować żeby te odpady były skutecznie odbierane i ludzie skutecznie za te odpady 

zapłacili. Nie przewidziano generalni takich sankcji że my możemy się obrazić na 
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mieszkańca- słuchaj Ty nie odbierasz to nie płacisz to nie będziemy odbierali tych 

odpadów. Nie ma takiej możliwości na tą chwilę. 

Przewodniczący Rady Gminy - Czy są jeszcze jakieś pytania jeżeli nie ma to zamykam 

dyskusję.  

20.4. podjęcie uchwały   (14:56:59 - 14:58:43) 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

głosowanie podjęcie uchwały 

jednostka Rada Gminy Raciążek od 6 maja 2024r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 czerwca 2024 r. czas 14:58:19 - 14:58:43 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Drzewiecka Danuta ZA 

2 Gierszewska Agnieszka ZA 

3 Jeliński Łukasz ZA 

4 Kopaczewska Marlena Malwina ZA 

5 Korubski Łukasz Mikołaj ZA 

6 Kosmal Sławomir ZA 

7 Kozłowska Monika ZA 
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8 Mania Marzena ZA 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Partycka Wioletta Magdalena ZA 

11 Sadowski Krzysztof ZA 

12 Sobczak Grzegorz ZA 

13 Sobociński Andrzej nie głosował 

14 Szymańska Monika ZA 

15 Wypij Marlena Stefania ZA 

Ze względu na problemy techniczne Radny Andrzej Sobociński oddał głos ustnie – głos 

ZA. Uchwała została przyjęta 14 głosami ZA.  

21. Wnioski lub oświadczenia.   (14:59:00 - 15:08:44) 

Radny Krzysztof Sadowski - Dziękuję Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni 

Radni na początku chciałem podziękować za przyjęcie sprawozdania z działalności 

ochotniczej straży pożarnej w imieniu swoim jako prezesa oraz całego zarządu 

i myślę że w imieniu wszystkich Druhów ochotniczej straży pożarnej w Raciążku. Panu 

Wójtowi otrzymania wotum zaufania i absolutorium. Tak to też mieliśmy 

wszyscy, zaczęliśmy od jakiejś białej kartki i odpisania historii na nowo, tym bardziej że 

nie miał pan wpływu na to co się działo wcześniej. Chciałem zwrócić się 

z prośbą do Pana Wójta jeżeli będzie pan miał kontakt z zarządem Dróg Powiatowych 

żeby zwrócić im uwagę na dwie sprawy Pierwsza rzecz to jest taka błaha znak 

oznaczający przejście dla pieszych na ulicy szkolnej przy ulicy Dino wszystkie znaki tutaj 

na drogach gminnych zostały odsunięte poprzez przecinkę gałęzi, znak jeżeli jedziemy w 

kierunku Nieszawy on jest całkowicie niewidoczny, tak zasłonięty gałęzią drzewa, żeby 

jednak tą gałąź przyciąć szczególnie po zmroku lub jak pada deszcz niekoniecznie idzie 

zauważyć same namalowane pasy. Ten znak trzeba by odsłonić i sprawa kolejna nie dalej 

jak wczoraj miałem okazję objechać trochę powiat. Mamy to nieszczęście że nie mamy z 

naszej gminy żadnego radnego Powiatowego i idzie zauważyć gołym okiem różnicę w 

jakości wycinania poboczy. U nas przy ulicy Szkolnej jeżeli już jest wycinana ta trawa 

jest takim wąskim pasem tak naprawdę do rowu, a droga na przykład łącząca Nieszawę 

z Wagańcem pozostałe odcinki Dróg Powiatowych te wykaszanie pobocze jest zrobione 

bardzo ładnie, aż do pól uprawnych czyli cały rów aż za rów, za linię drzew, a tutaj taki 

jest trochę robione to na sztukę więc może tam należałoby to monitorować że jednak to 

wykoszenie powinno być do pól uprawnych tak. To ma poprawiać bezpieczeństwo. Jeżeli 

mam wycięty metr tylko pobocza on mi tak naprawdę niewiele daje poza widocznością 

na obszarze skrzyżowań ale nie mamy tej widoczności na przykład w przypadku 

wyskakującej zwierzyny tak dzikiej więc prosimy żeby zwrócić uwagę na to wycinanie, 

aż do granicy drogi tak. 
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Sołtys Podola Pani Joanna Świtalska – mam problem z gminnym ośrodkiem kultury i z 

przekazem informacji. Był ostatnio taki projekt Dom Kultury plus. Sam telefon 

Pani Dyrektor w czwartek, że w piątek jest pierwsze spotkanie. Poszłam na to spotkanie, 

byłam zainteresowana braniem udziału żeby zrobić cykl spotkań w miejscowości Podole 

dla mieszkańców. Informacja którą uzyskałam na tym spotkaniu była taka, że pod koniec 

czerwca będzie rozstrzygnięcie będziemy pisali w trakcie 

projekt ale musimy poczekać na jakąś opinię od socjologa jakieś tam różne 

wytyczne były przedstawiane i wymieniony piątek, czyli w miniony piątek wieczorem 

odpaliłam Facebooka i zobaczyłam, że konkurs został rozstrzygnięty. Jeżeli wydaje mi 

się to takie normalne że jeżeli byłam zaproszona na pierwsze spotkanie, mówię że 

będziemy brali udział, mamy jakiś pomysły i ma być cykl spotkań to chyba taką samą 

drogą jaką zostałam poinformowana, że jest pierwsze spotkanie powinna być 

poinformowana, że są kolejne ale niestety nie zostałam poinformowana. Pewnie 

uzyskałabym za chwilę odpowiedź że była informacja na stronie na Facebooku. Tak była 

ale do ilu osób ta informacja dociera jeżeli taki post ma dwa polubienia? Chyba strona na 

Facebooku jest troszeczkę zbyt małym jakby przekazem informacji. Po prostu zostaliśmy 

wykluczeni kolejny raz z możliwości szansy rozwoju. Chciałabym aby rada się nad tym 

pochyliła i sprawdziła jaki jest przekaz, jak są przekazywane informacje nie tylko ja nie 

otrzymałam takiej informacji. Kontaktowałam się z innymi osobami, które też były na 

pierwszym spotkaniu z różnych powodów też nie  brały udziału w kolejnych 

ale żadna z tych osób nie została poinformowana ani przez dyrektora ani żadnego innego 

pracownika Urzędu Pracownika GOKu, że takie spotkania są więc bardzo proszę Państwa 

Radnych żebyście interweniowali w tym w tym temacie.  

Wójt Gminy Raciążek -jeśli mogę się do tego ustosunkować, rzeczywiście już pomijam 

fakt takiej zwykłej dobrej woli czy pewnej kultury. Po prostu jak się kogoś najpierw 

zapraszało to chociaż się spyta co jak dalej już ta sprawa w dalszym ciągu to 

idzie. Pani Sołtys ma rację. Zresztą ja uważam że przepływ informacji, nic nikomu by się 

nie stało jakby takie informacje z każdej jednostki jakby coś wiemy posiadamy 

pewną wiedzę że jest coś możliwość zrobienia czy to nawet idzie ze strony czy z Domu 

Kultury, czy Biblioteka czy nawet jeszcze jakieś inne jeszcze jednostka czy, nawet 

organizacja jak poinformować sołtysów zawsze można. Przecież sołtysi są generalnie 

takim przedłużeniem, takim ramieniem trochę rady i Wójta w terenie. Nic  

by się nie stało. Są dostępni generalnie uważam że taka informacja aby szybko zawsze 

przy tych dzisiejszych dostępnych dostępu do środków masowego przekazu maili to czy 

telefonu to nie ma żadnego problemu chociaż zwykły telefon. Postaram się 

tutaj wspólnie z Panem przewodniczącym uczulić właśnie kierowniku jednostek 

żeby taka procedurę czy taki styl może sprawowania takiej współpracy na pewno 

poprawić z sołtysami. Tak mi się wydaje. 

Przewodniczący rady Gminy - ja chciałem powiedzieć odnośnie bo powiedziałeś 

kierowników do tej pory to każdy prawie że robił to co chciał prawie w pewnych tam 

granicach ale prawie robili od lat co chcieli. Budżety mają niesprawdzone do końca, 

nieprawdziwe. Tak jakby powiedział bo zatrudniają sobie kogoś powiedzmy bez 
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pozwolenia rady co w ogóle to jest do mnie kuriozum że skąd ma taki kierownik raptem 

pieniądze. Znaczy powiem tak w skrócie na zatrudnienie kogoś i sam sobie to po prostu 

zatrudnia nie pyta się Wójta, nie pyta się rady. Według mnie to jest samowolka odnośnie 

wolnoamerykanka dosłownie nie bo tak nie powinno być. To jest jedna sprawa tam jest 

dużo takich spraw. Nie będę mówił,  nie jestem Wójtem. Jak to się mówi to Pan Wójt 

musi to po prostu to uporządkować bo to są finanse po prostu a te finanse najważniejsza 

rzecz to jest podstawa. Ja się przychylam też do powiedzmy do uporządkowania nazw 

ulic i numerów domów przypisanych żeby tabliczki powstawiać 

tak żeby to było takie dosłownie żeby to kiedyś zrobił. Znaczy to też kosztuje ale chyba 

nie jest aż takie drogie żeby tego wreszcie nie można zrobić, bo na Podolu czy tam gdzie 

indziej, ale na Podolu szczególnie jest nie że to tu ulica tam dom tam jeszcze C, tam  B i 

jeszcze inna jakaś literka i nie wiadomo. Nie no nie wiem jak tam się połapać. Znaczy w 

sumie by trzeba być rzeczy się dobrym znawcą miejscowości więc jakby to 

wszystko opanować, a co to dopiero obcy człowiek co przyjedzie. O Domu Kultury ja już 

nie wspomnę, bo jeżeli nie zostały były próby reorganizacji tego obiektu bo to Dom 

Kultury nie jest Panem tylko Urząd Gminy jest tu, a wszyscy mówią że to jest dom kultury 

to jest wcale nieprawda. To jest obiekt urzędu gminy Dom Kultury 

po prostu tylko jest po prostu z nazwy ale przyzwyczajenia tak idziemy nie do Urzędu 

tylko do Domu Kultury to do mnie to jest śmieszne. Przecież urząd, Dom Kultury jest po 

prostu ma tylko umowę na jakiś czas określony umowa się skończy i 

po prostu nie miałby gdzie siedzieć, tak bym powiedział kolokwialnie. Są ludzie co są 

znaczy od kultury, a z kulturą jakby nie mieli nic za Pan brat bo to dla mnie to już słyszę 

różne rzeczy tu od Pani Sołtys, a jeszcze innych pełno przez lata te krótkie co tu jestem 

to ludzie nie mają nic wspólnego z kulturą tak powiedział, a nie niby że są od kultury to 

jest dwie inne rzeczy robią co chcą i myślą że mogą, a to nie jest tak do końca. Czy są 

jeszcze jakieś wnioski lub oświadczenia jeżeli nie ma to przechodzimy do następnego 

punktu informację komunikaty.  

22. Informacje i komunikaty.   (15:08:49 - 15:09:11) 

Ja tylko chciałem powiedzieć, że wpłynęły ostatnio dwie interpelacje. Czy są jeszcze 

jakieś informacje, komunikaty? Nie ma wszyscy się już poskładali tak bym powiedział 

ale jeżeli nie ma to ja bym chciał poprosić o pozostanie na 5 minut tylko dosłownie nie 

więcej nie. Wszyscy znaczy na 5 minut po posesji. Jeżeli nie ma więcej informacji i 

komunikatów to zamykam obrady trzeciej sesji rady gminy Raciążek.  

23. Zamknięcie obrad III Sesji Rady Gminy.   (15:09:31 - 15:09:35) 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Raciążek zamknął obrady III 

Sesji Rady Gminy kadencji IX. - Godzina 15:09. 

Integralną część niniejszego protokołu stanowi nagranie obrad i udostępnienie w 

Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Raciążek oraz na stronie internetowej Urzędu 

Gminy w zakładce “posiedzenia.pl” 
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Protokołowała:       Przewodniczący Rady Gminy 

Magdalena Grzegórska      Andrzej Sobociński 

Wydrukowano z systemu do obsługi posiedzeń stacjonarnych i zdalnych posiedzenia.pl 


